




3 اقتصادی

قائم مقام وزیر نیرو مطرح کرد؛

ایران؛ بدترین مصرف کننده آب و انرژی جهان
قائم مقام وزیر نیرو در امور بین الملل، گفت: وزارت نیرو از مشارکت سازمان های مردم 
نهاد برای حل مشکلات فراروی صنعت آب و برق به ویژه در حوزه مصرف بهینه در 

راستای کاهش هدررفت استقبال می کند. 
علیرضا دائمی در نشست مشترک با اعضای انجمن های مردم نهاد فعال در حوزه 
صنعت آب و برق با اشاره به محدود بودن وظایف دولت، گفت: وظایف دولت در چهار 
محور تنظیم قوانین و مقررات، نظارت بر قوانین و مقررات، تسهیل کار واحدهای 
زیرمجموعه و تنظیم روابط ملی و بین المللی محدود است و اساساً دولت و بخش های 
دولتی نباید به عرصه های حوزه عمومی که نیازمند مشارکت مردم است چندان ورود 
کنند. وی ادامه داد: عمدتاً وظیفه دولت ها تنظیم قوانین و مقرراتی است که تسهیل گر 
نقش سازمان های مردم نهاد و حضور فعال آن ها در عرصه کنشگری اجتماعی است. 
بنابراین برخلاف آنچه که معمولًا تصور می شود، بخش دولتی باید از گستراندن چتر 
خود بر بسیاری از عرصه های اجتماعی و دخالت در این حوزه ها اجتناب کند.  وزارت 
نیرو از مشارکت سازمان های مردم نهاد برای حل مشکلات فراروی صنعت آب و برق 
به ویژه در حوزه مصرف بهینه در این صنایع و مشارکت مردم برای کاهش هدررفت 
این منابع و برنامه ریزی درست جهت پایداری آن ها استقبال می کند.  این مقام مسوول 
افزود: باید توجه داشت که مشارکت اجتماعی می تواند زمینه ساز افزایش سرمایه 
اجتماعی در کشور و حرکت سریعتر به سمت توسعه پایدار شود. متاسفانه ما در حال 
حاضر جزو بدترین مصرف کنندگان آب و انرژی در جهان به شمار می رویم و این امر را 
هم می توان در دورریز ۳۰ درصدی محصولات کشاورزی و هدررفت آب در این بخش 
تا شدت مصرف انرژی تا سه برابر متوسط جهانی مشاهده کرد که امیدواریم با مشارکت 

گسترده سازمان های مردم نهاد بتوانیم بر مشکلات پیش رو در این حوزه فائق آییم. 

سخنگوی دولت  خبرداد

آغاز اقدامات لازم برای تنظیم بازار شب عید 
سخنگوی دولت از دستور ویژه رئیس جمهور به وزارت خانه های صنعت و جهاد 
کشاورزی برای تنظیم بازار شب عید و مقابله با  محمد باقرنوبخت در حاشیه جلسه 
هیئت دولت در جمع خبرنگاران گفت: پیش ازاین تنظیم بازار یکی از وظایف مهم و 
موثر وزارت بازرگانی بوده که با منحل شدن این وزارت خانه عملا موضوع تنظیم بازار 
مغفول مانده است. لذا ز آغاز به کار دولت جدید، لایحه ای به مجلس ارائه داده ایم تا 
وزارت بازرگانی دوباره احیاء شود. بااین حال تازمانی که این اتفاق عملی شود، رئیس 
جمهور ماموریت ویژه ای به دو وزارت خانه صمت و جهادکشاورزی داده تا بازار شب 
عید را تنظیم کنند. رئیس سازمان برنامه و بودجه ذخیره سازی میوه و مایحتاج مردم 
در ایام عید را ازمهمترین اقدامات انجام گرفته عنوان کرد و افزود: سازمان برنامه و بودجه 
نیز مکلف شده تا بودجه لازم جهت ذخیره سازی مایحتاج مردم به حد کفایت رادر 
اختیار این دو وزارت خانه قراردهد.وی با بیان اینکه اقدامات لازم برای تنظیم بازار شب 
عیدو ومقابله با گرانی های احتمالی ازهم اکنون آغاز شده است گفت: همه تلاش ما 
این است تا بازاربه نحوی مدیریت شود تا هم تولیدکنندگان و فروشندگان و هم مصرف 
کنندگان و مشتریان راضی باشند وامیدواریم امسال عید، مردم روزهای خوبی با قیمت 
های مناسب را پشت سر بگذارند. نوبخت درباره مهمترین مباحث مطرح شده در جلسه 
امروز هیئت دولت هم گفت: عمده مباحث مطرح شده در این جلسه درباره خدمات 
بیمه ایثارگران بود. وی با اشاره به اینکه بیمه پایه و تکمیلی ایثارگران تجمیع شده است 
گفت: در جلسه امروز مصوب شد تا دستگاه ها و نهادهای دولتی به نحو شایسته ای 
درباره بیمه ایثارگران شاغل و یا بازنشسته خود اقدام کنند تا این افراد نیز ازخدمات 

بیمه ای برخوردارشوند.

هشدار رییس کل بانک مرکزی درباره بیت کوین 
رئیس کل بانک مرکزی تاکید کرد: هیچ کشوری بیت کوین را به عنوان پول رایج و 

قابل اتکا تایید نکرده است و بانک مرکزی نیز بیت کوین را تأیید نمی کند. 
به  اظهار کرد: ریسک های زیادی  ولی الله سیف در خصوص معاملات بیت کوین 

بیت کوین وارد است و به هیچ عنوان بانک مرکزی بیت کوین را تأیید نمی کند.
رئیس کل بانک مرکزی تصریح کرد: درباره این ارز دیجیتال مطالعاتی داشته ایم و 
درخصوص رویکرد دیگر کشورها به آن هم بررسی هایی صورت گرفته که نتایج آن و 
راهبرد ما به زودی اعلام می شود. سیف با تأکید کرد: هیچ کشوری بیت کوین را به عنوان 

پول رایج و قابل اتکا تایید نکرده است و بانک مرکزی نیز بیت کوین را تایید نمی کند.
وی در ادامه تصریح کرد: با وجود اینکه معاملات بیت کوین رواج پیدا کرده است، 
اما باید مردم مراقب این موضوع باشند. رئیس کل بانک مرکزی تصریح کرد: در آینده 
مواضع دقیق تر و شفاف تری درباره بیت کوین بیان خواهد شد و کسانی که در خصوص 

بیت کوین سرمایه گذاری می کنند نوساناتی از ریسک را می پذیرند.

شماره پرونده:3477/2/96             شماره دادنامه:4072
مرجع رسیدگی:حوزه دوم شورای حل اختلاف شهرستان شهریار

خواهان/خواهان ها: خانم نسرین مشتاقی اندیشه فاز۳ انتهای خ ساسان بلوک 12 
ط 4

خوانده/خواندگان:آقای مرتضی موسوی- مجهول المکان
خواسته: مطالبه وجه چک

گردشکار:پس ازوصول پرونده وباتوجه به محتویات پرونده وجری تشریفات قانونی 
قاضی شورا بررسی راکافی دانسته وضمن اعلام ختم رسیدگی بشرح ذیل مبادرت 

به صدور رای می نماید.
رای قاضی شورا

درخصوص دعوی خانم نسرین مشتاقی بطرفیت آقای مرتضی موسوی بخواسته 
 )96/4/2۰( بشماره  چک  فقره  یک  بابت  ریال  میلیون  هشتاد   مبلغ  مطالبه 
9519/66۰7۰4-12 درعهده بانک ملی شعبه قصر فیروزبانضمام خسارات وارده 
باتوجه به عرض حال تسلیمی ومستندات پرونده وملاحظه نظریه مشورتی اعضای 
شورای حل اختلاف واقدامات بعمل آمده ازسوی آن شورا نظرباینکه وجوداصل 
چک /چک ها درید خواهان وصدورگواهی عدم پرداخت ازبانک محال علیه حکایت 
ازاستقراردین بمیزان خواسته واشتغال ذمه خوانده/خواندگان واستحقاق خواهان 
درمطالبه وجه دارد وباتوجه به مجهول المکان بودن خوانده حسب درخواست خواهان 
وبتجویزازماده 7۳ قانون آیین دادرسی مدنی مفاد دادخواست ووقت رسیدگی ازطریق 
نشرآگهی درروزنامه کثیرالانتشار ابلاغ گردیده لیکن درجلسه شورا حاضرنگردیده 
ودلیلی مدلول بر ابراء ذمه یااداء دین ارائه واقامه ننموده لهذا قاضی شورا با استصحاب 
بقای دین ومصون ماندن دعوی ومستندات خواهان ازهرگونه ایراد وخدشه دعوی 
مطروحه را محمول به صحت تلقی وبااختیارحاصله ازماده 9 قانون شوراهای حل 
اختلاف مصوب 94/8/1۰ مستندا به مواد ۳1۰-۳1۳ قانون تجارت و مواد 519-198 
قانون آیین دادرسی دادگاههای عمومی وانقلاب درامورمدنی وتبصره الحاقی به ماده 
2 قانون صدورچک حکم به محکومیت خوانده به پرداخت مبلغ هشتاد میلیون ریال 
بابت اصل خواسته ومبلغ یک میلیون و پنجاه هزارریال بابت هزینه دادرسی وخسارت 
تاخیرتادیه ازتاریخ صدورچک لغایت وصول آن درحق خواهان صادرواعلام می دارد 
رای صادره غیابی وظرف بیست روز قابل واخواهی درهمین حوزه وسپس ظرف 
بیست روز قابل تجدیدنظرخواهی درمحاکم محترم دادگستری شهرستان شهریار 

می باشد.م.الف:۳۰۳۰4
قاضی شورای حل اختلاف شهرستان شهریار-سید عمارتاجیک

 تاریخ رسیدگی:96/10/3 
 شماره پرونده:508/5/96  شماره دادنامه:96/10/12-96-1030
مرجع رسیدگی:قاضی شورای حل اختلاف شهرستان شهریار

خواهان:آقای حمید معروفی فرزند مقصود اندیشه فاز یک خیابان پنجم غربی کوچه 
حق پرست پلاک 25 واحد 2 

خوانده:آقای کامبیز بزرگ اسطلخ کیان فرزند ابراهیم مجهول المکان هزینه دادرسی 
و تاخیرتادیه 

خواسته:مطالبه وجه بمیزان چهل و پنج میلیون ریال بابت دریافت اضافه من 
غیرحق درمعامله خودرو بانضمام 

گردشکار:خواهان بشرح فوق علیه خوانده اقامه دعوی نموده که خواستار صدور 
رای مطالبه که پس ازرسیدگی درشورا و ثبت بکلاسه فوق و جری تشریفات قانونی 
دروقت فوق العاده بتصدی امضاء کننده زیرتشکیل است وباتوجه به محتویات پرونده 
پس ازوصول نظریه شورا ختم رسیدگی رااعلام وبشرح زیرمبادرت به صدور رای 

می نماید.
رای قاضی شورا

درخصوص دعوی آقا حمید معروفی فرزند مقصود بطرفیت آقا کامبیز بزرگ اسطلخ 
کیان فرزند ابراهیم بخواسته مطالبه وجه چهل و پنج میلیون ریال بابت دریافت 
اضافه من غیر حق درمعامله بااین توضیح که خواهان بشرح دادخواست تقدیمی و 
اظهاراتش درجلسه رسیدگی بیان داشته نظربه ارائه مستندات خواهان که دلالت 
براستقرار دین بمیزان خواسته درعهده خوانده داشته ارائه وتقدیم اصول مستندات 
مذکور درید مدعی دلالت بقاء دین و اشتغال ذمه خوانده واستحقاق خواهان درمطالبه 
وجه خواسته رادارد خوانده باتوجه به ابلاغ قانونی درجلسه رسیدگی حاضرگردیده 
/نگردیده ودرمقابل دعوی مطروحه دفاعی یا ایرادی بعمل نیاورده و دلیلی مبنی 
بربرائت ذمه خویش به شورا ارائه ننموده است بنابراین اشتغال ذمه خوانده محرزاست 
لذا قاضی شورا دعوی مطروحه راوارد دانسته ومستندا بمواد 194-198-515 قانون 
آیین دادرسی مدنی وبند 1 ماده 11 قانون شورای حل اختلاف خوانده رابه پرداخت 
مبلغ چهل و پنج میلیون ریال بانضمام هزینه دادرسی یک میلیون و پانصد و شصت 
هزارریال تاخیرتادیه ازتاریخ 96/6/12 تااجرای حکم درحق خواهان صادرواعلام می 
نماید رای صادره غیابی بوده و ظرف 2۰ روز پس ازابلاغ قابل واخواهی دراین شورا 
و ظرف 2۰ روز دیگر پس ازآن قابل تجدید نظرخواهی دردادگستری شهرستان 

شهریارمی باشد.م.الف:2۰۳۰5
بیرامی-قاضی شورای حل اختلاف شهرستان شهریار 

آگهی اصلاحی 
نظر به اینکه آگهی مورخ 1۳96/1۰/16 شماره 4465صفحه ۳  روزنامه ایمان 
پرونده 9/96ج/482 نیاز به اصلاح دارد لذا مراتب اصلاحی به شرح ذیل چاپ گردد:

» در پرونده های 9/96ج/482 و 2/96ج/51۰ و 2/96ج/511 و 2/96ج/512 مقدار 
مشاعی از پلاک ثبتی 11۰۰5/119  اصلی مفروز و مجزی شده از 1۰ فرعی از 
اصلی مذکور قطعه 16 تفکیکی به آدرس 45 متری شهید صدوقی 2۰ متری امام 
حسین )علیه السلام( کوچه 12 مجتمع ساختمانی قصر2 طبقه ۳ واحد 16 در تاریخ 

1۳96/11/۰9 ساعت ۰9/۰۰ الی ۰9/۳۰ به مزایده گذاشته خواهد شد .«
دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان قم 
رضا زارعی

پنج شنبه -بیست ویکم دی ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4470

رییس سابق شورای رقابت گفت: »وقتی قیمت پراید سه برابر شد، زمانی بود 
که من به سختی با صنایع خودرو و مدافعان آن در مبارزه بودم. من آن زمان یک 

طرف بودم و همه یک طرف دیگر بودند.« 
جمشید پژویان در گفت وگو با  خبرآنلاین در پاسخ به این پرسش که شما از 
سال 88 تا دی ماه 92 رییس شورای رقابت بودید، اما در همان دوره نمی گذاشتند 
این شورا قدرت داشته باشد. دلیل این موضوع چه بود؟ اظهار داشت: »شورای 
رقابت به دنبال این بود که به صورت علمی قیمت ها را تعیین کند و ما مجبور 
بودیم یک اختیاراتی را از 5، 6 وزیر بگیریم. به تبع این وزرا به شدت مقاومت 

می کردند.«
وی در پاسخ به این پرسش که مقاومت ها بیشتر از کدام سمت بود؟ افزود: »از 
وزیر ارتباطات گرفته درباره مخابرات تا وزیر صنایع درباره خودروسازی. ما با وزیر 
نیرو خیلی بهتر کنار آمدیم، چون کمیته ای که تشکیل دادم، ۳ نفر از وزارت نیرو 
بودند که می شناختم و به کارشان وارد بودند، آنها را برای تعیین دستورالعمل 

قیمت برق آوردم. ولی باز هم تمایل به این سمت بود که این کمیسیون که 
دستورالعمل قیمت را تعیین می کرد، به وزارت نیرو برود. اما من مخالفت کردم.«
رییس سابق شورای رقابت تصریح کرد: »براساس یکی از مواد، شورای رقابت 
می توانست اختیارات خود را به صورت مشروط و موقت به کمیسیون های بخشی 
بدهد. مثلا می توانستیم یک کمیسیون بخشی برای قیمت برق تشکیل دهیم 
و اختیاراتی را به این کمیسیون بدهیم، اما نه این که این کمیسیون به وزارت 

نیرو برود.«
پژویان عنوان کرد: »اما من در کل توانستم خاکریز به خاکریز و سنگر به سنگر 

همه این ها را بگیرم.«
وی در ادامه با اشاره به تولید خودرو در کشور، گفت: »ما خودروهای گران 
بی کیفیت به مردم می دهیم. اگر هم مردم این خودروها را می خرند، از روی 
ناچاری است، چون دیوار گمرک را برای واردات خودرو بالا بردیم. به خصوص بعد 
از افزایش شدید قیمت دلار چه کسی دیگر می تواند یک خودرو را 2۰۰، ۳۰۰ 

میلیون تومان خریداری کند؟«
رییس سابق شورای رقابت متذکر شد: »تولید داخلی نیز به دلیل این که بیشتر 
قطعات را از وارد می کرد، بنابراین به تبع زمانی که ارزش دلار سه برابر شود، 

قیمت قطعات نیز بالا می رود.«
پژویان در پاسخ به این پرسش که احمدی نژاد در دوره ای عنوان کرد که پراید 
کیلویی چند؟ اما در دولت خودش قیمت پراید سه برابر شد، اظهار داشت: »وقتی 
قیمت پراید سه برابر شد، زمانی بود که من به سختی با صنایع خودرو و مدافعان 

آن در مبارزه بودم. من آن زمان یک طرف بودم و همه یک طرف دیگر بودند.«
وی در پاسخ به این پرسش که چرا نمی گذاشتند شورای رقابت قدرت داشته 
باشد؟ گفت: »داستانی وجود دارد که می گوید یک نفر صاحب فرزند پسر شد و 
نام آن را رستم گذاشت. بعد خود این فرد از فرزند خود می ترسید. این ها هم قانون 

شورای رقابت را به مجلس فرستادند و تصویب شد.«
رییس سابق شورای رقابت یادآور شد: »حالا که شورای رقابت قانون شده 
بود، دولت می دید که ای داد بی داد، همان داستان رستم است. یعنی شورای 
رقابت طرف اولش دولت بود؛ دولتی که در ایران قلب اقتصاد را در اختیار دارد 
از بخش ها مثل مخابرات،  از بعضی  و وزارتخانه هایی که درآمدهای هنگفت 
خودروسازان، قطار و حمل ونقل ریلی و... داشتند، واکنش نشان می دادند. شورای 
رقابت همه این ها را می خواست کنار بزند و به صورت علمی قیمت ها را تعیین 
کند.« وی با ذکر مثال، افزود: »دو مدیرعامل خودروسازی بزرگ کشور هم در 
شورای رقابت گفتند ما از نظر علمی به دستورالعملی که برای قیمت گذاری 
خودرو داده اید، اعتراض نداریم. کمیسیون صنایع مجلس نیز  عنوان کرد ما با این 
دستورالعمل مشکلی نداریم. در صداوسیما هم گفتند ما با دستورالعمل مشکلی 
نداریم.« رییس سابق شورای رقابت با بیان این که این دستورالعمل براساس یک 
سال پایه بود، تصریح کرد: »گفتند ما در آن سال پایه ضرر کرده بودیم. من گفتم 
یعنی چه؟ خودتان وقتی که ترازتان را نشان دادید، هر کدام حدود 5 هزار میلیارد 
تومان سود برده بودید. نماینده شان گفت این ساختگی بود. یکی از نمایندگان در 

این جا وسط آمد و گفت یعنی شما خودتان می گویید حساب سازی کرده ایم؟!«
پژویان عنوان کرد: »دلیل این مساله چه بود؟ بسیاری از هزینه هایی که ارتباطی 
به خودرو نداشت را هم خودروسازان روی قیمت خودرو می آوردند؛ مثل سودی 
که به بانک ها می دادند بابت سرمایه گذاری هایی که مثلا در مالزی یا در جای 

دیگری کرده بودند یا بانک ایجاد کرده بودند.«
را  خودرو  هزینه  درصد  چند  سود  این  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  وی 
دربرمی گرفت؟ تصریح کرد: »دقیقا یادم نیست، اما حدود 12 درصد یا 14 درصد 

بود.«

رییس سابق شورای رقابت:

خودروهایگرانبیکیفیتبهمردممیدهیم

رییس اتحادیه مشاوران املاک با بیان این که اگر تصمیمات ناگهانی در حوزه اقتصاد اتخاذ نشود شاهد جهش قیمت مسکن نخواهیم 
بود گفت: رصد شرایط موجود نشان می دهد مسکن در حال نزدیک شدن به بازارهای رقیب است و سرمایه گذاران آینده نگر می توانند 
از هم اکنون وارد این بازار شوند. مصطفی قلی خسروی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: بخش مسکن همواره از تصمیمات غیرمنتظره 
در حوزه های دیگر که منجر به تورم های فوری شده آسیب دیده است. به طور مثال وقتی شایعه می شود که بنزین قرار است 15۰۰ 
تومان شود فورا تاثیر خود را بر تورم می گذارد، بعد اعلام می شود که این افزایش انجام نخواهد شد. اما اثر را نمی توان پاک کرد. مجددا 
ممکن است بعد از عید اعلام کنند بنزین در ماه های آینده گران می شود، باز اثر دیگری بر تورم می گذارد. پس از آن قیمت بنزین را 
گران می کنند و یک التهاب دیگر ایجاد می کنند. بنابراین با یک اظهارنظر یا برنامه ریزی اشتباه کلیه سطوح اقتصاد به هم می ریزد و چهار 

مرحله تورمی را تجربه می کنیم. طبیعی است که در این روند بخش مسکن نیز به فاصله ی زمانی تاثیر می گیرد.
*حامل های انرژی گران نشود مسکن افزایش نمی یابد

وی افزود: اگر قیمت حامل های انرژی افزایش نیابد و به تبع آن تورم عجیب و غریبی در اقتصاد شاهد نباشیم سال آینده قیمت 
مسکن با سطح تورم پیش می رود یا مقدار اندکی بالاتر قرار خواهد گرفت. رییس اتحادیه مشاوران املاک با اشاره به مقایسه وضعیت 
بازار مسکن نسبت به بازارهای رقیب تصریح کرد: چهار بازار در اقتصاد کشور نقش ایفا می کنند و مسکن یکی از آنهاست که اهمیت این 
حوزه را نشان می دهد. با این که به دلیل رکود حدودا پنج ساله بخش مسکن، این بازار شرایط مناسبی نداشت، امسال بخصوص از نیمه 
دوم شاهد هستیم بازده سرمایه گذاری بخش مسکن در حال نزدیک شدن به بازارهای سکه، ارز و بورس است. بخصوص این که تلاش 

مسوولان بر این است شکوفایی اقتصادی را در کنار رونق بازار مسکن داشته باشیم.
به گفته خسروی، امسال مقداری وضعیت بازار مسکن در بخش خرید و فروش، صعودی بوده اما ساخت و ساز با سرعت معاملات 

پیش نمی رود؛ در حالی که نباید از موالید، ازدواج ها و مهاجرت ها غافل شد. در نتیجه با ادامه ی وضعیت فعلی، تناسب عرضه و تقاضا به 
هم می خورد. کما این که بانک مرکزی اعلام کرده قیمت مسکن در آذرماه 15 درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش یافته است.

*اتحادیه مشاوران املاک خواستار گرانی مسکن نیست
رییس اتحادیه مشاوران املاک با بیان این که رشد قیمت مسکن باعث رکود مجدد این بازار می شود گفت: بازار مسکن با 12۰۰ شغل 
به صورت مستقیم و غیرمستقیم در ارتباط است. لذا تحرک مسکن می تواند به رونق اقتصاد کمک کند اما اگر قیمت مسکن افزایش 
پیدا کند وارد رکود می شویم. بنابراین ثبات قیمت متناسب با قدرت خرید، بهترین سناریو برای این بازار است. در نتیجه مشاوران املاک، 

عامل و طرفدار گرانی نیستند.
*چشم انداز یک ساله بازار مسکن مناسب است

خسروی تصریح کرد: در عین حال تلاش ما به عنوان یک صنف این است که بازارهای رقیب را کنار بزنیم تا بخش مسکن را که نشان 
داده می تواند در سال آینده سودآور باشد تقویت کنیم. برنامه ریزی مسوولان و کمک بانک ها در این فرآیند اهمیت زیادی دارد. از طرف 
دیگر سرمایه گذاران و متقاضیان هم باید نگاه درازمدت به مسکن داشته باشند. ضرب المثلی هست که می گوید ملک بخر و پنج سال 
نگه دار، بعد از پنج سال، ملک تو را نگه می دارد. بنابراین در خرید زمین و ملک، نگاه به آینده و نه صرفا شرایط فعلی اهمیت دارد. کما 
این که پیش بینی ما این است بعد از بهار سال آینده بازار مسکن از حوزه های رقیب خود پیشی می گیرد. وی ادامه داد: ملک امن ترین 
سرمایه است. نه دزد آن را می برد و نه آفت می زند. مضافا این که دارایی ثابتی است که خود را با تورم بالانس می کند. بنابراین توصیه 
می کنیم سرمایه گذاران با توجه به آینده بازار مسکن اقدام به ساخت و خرید مسکن کنند. با این اقدام هم سود می برند و هم به اشتغال 

و رونق اقتصادی کشور کمک می کنند.

رییس اتحادیه املاک:

آینده نگرها وارد بازار مسکن شوند

رئیس کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی در مجلس گفت:اوراق مشارکت اگر 
بصورت حقیقی مشارکت بخش خصوصی را در یک پروژه جذب کند برای اقتصاد 

کشور مفید است. 
حمیدرضا فولادگر  درباره وضعیت انتشار اوراق مشارکت گفت:صرف انتشار اوراق 
مشارکت بدون مدیریت هزینه و درآمد و بدون استفاده از راهکارهای دیگر قانونی، 

اقدام خوبی نیست.  
رئیس کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی و نظارت بر اجرای سیاست های اصل 
44 قانون اساسی در مجلس شورای اسلامی ادامه داد:انتشار بی رویه اوراق مشارکت 
به معنی انتقال بدهی ها به سال های آینده است که روند مناسبی برای اقتصاد 
کشور نیست. نماینده مردم اصفهان در مجلس دهم شورای اسلامی تصریح کرد:باید 
به تعریف واقعی اوراق مشارکت توجه شود چرا که اگر جوانب لحاظ شود می توان 
اوراق مشارکت را به نحوی منتشر کرد که بصورت حقیقی مشارکت بخش خصوصی 

را در یک پروژه جذب کند.
فولادگر در ادامه گفت و گو با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت افزود:اگر روند انتشار 
اوراق مشارکت صحیح باشد به مانند این است بانک با شخصی در اجرای پروژه 

ای مشارکت داشته باشد و سود و یا زیان حاصل به نسبت تقسیم شود.زمانی که 
تسهیلات بانکی نوعی حالت صوری پیدا می کند و سود ضمانت شده مدنظر است و 

بانک هم هیچ وقت زیان را قبول نمی کند هزینه های مالی بالا می رود.
*انتشار اوراق مشارکت تهدید است یا فرصت؟ 

فولادگر تصریح کرد:اگر از اوراق مشارکت تنها در زمانی که دولت با محدودیت 
منابع مالی روبرو است، استفاده شود، تعریف این موضوع را با مشکل مواجه می کند.

تشریح راهکارهای جایگزین برای انتشار اوراق مشارکت
نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی افزود:در قانون رفع موانع تولید 
راهکارهای جایگزین برای انتشار اوراق مشارکت مانند اوراق صکوک، اوراق اسلامی و 

اسناد تسویه خزانه اسلامی اندیشیده شده است.
رئیس کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی و نظارت بر اجرای سیاست های اصل 
44 قانون اساسی در مجلس شورای اسلامی افزود:اینکه استفاده از اوراق مشارکت 
تنها برای انتقال بدهی های دولت به سال های آینده باشد راهکار صحیحی نیست 
و برای اقتصاد تهدید محسوب می شود اما اگر باعث مشارکت واقعی و در راستای 
برنامه مشخص باشد موضوع انتشار ارواق مشارکت می تواند فرصت محسوب شود.

راهکارهای جایگزین انتشار اوراق چیست

انتشار اوراق مشارکت، تهدید یا فرصت؟ 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه 
 اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی 

اگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13ایین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی 

اراضی و ساختما نهای فاقد سند رسمی                                             
 برابر رای شماره 1۳966۰۳16۰14۰۳114 مورخ 1۳96/9/1هیات اول / دوم  موضوع 
قانون تعیین  تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو تصرف مالکانه بلامعارض متقاضی خانم پروین برکره 
فرزند علی اکبر به شماره شناسنامه 4۳۰۳ صادره از کرمانشاه در ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت 1۳4/۳۳ متر مربع پلاک ثبتی 2۰ فرعی 5۰1۰اصلی بخش سه حومه به آدرس: 
سرچشمه خیابان شهید محمدی سه راه خانقاه  کوی پریشان پلاک  8۰ با خریداری از 
مالک رسمی محرز گردیده است . لذا  به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز اگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند  مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند  می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره  
تسلیم  و پس از اخذ رسید , ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض , دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدهی است در صورت انقضای مدت مذ کور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت دوم :1396/10/21-فرهاد نوری رئیس ثبت اسناد واملاک



ورزشی44

 نمایندگان باشگاه تبریزی به ترکیه سفر کردند

مصطفی دنیزلی در نزدیکی تراکتورسازی

نمایندگان باشگاه تراکتورسازی برای مذاکره با مصطفی دنیزلی سرمربی نامدار ترکیه ای 
به این کشور سفر کردند و به نظر می رسد در پایان سفر خود این مربی را راضی به حضور 

در ایران کنند.
اختلافات پیش آمده میان مصطفی آجورلو و یحیی گل محمدی مدیرعامل و سرمربی 
درصدی   2۰ جریمه  از  بعد  است؛  گرفته  شدت  گذشته  روزهای  در  تراکتورسازی 
گل محمدی توسط باشگاه که حسابی سرمربی این تیم را عصبانی کرد، حالا به نظر 
می رسد این دو به آخر خط رسیدند و بعید است یحیی بتواند به کارش در تیم تبریزی 

ادامه دهد.
گل محمدی و آجورلو حدود 1۰ روز است که هیچ دیالوگ مستقیمی با هم برقرار نکردند 
و با اینکه سرمربی تراکتور بعد از بازی با استقلال گفته بود جلسه ای را با مدیرعامل برگزار 
می کند؛ اما درخواستی برای این جلسه نداد و آجورلو نیز تمایلی به این کار نداشت. در 
نهایت کار به اینجا کشید که امروز گل محمدی در نشست خبری قبل از بازی با نفت 
تهران حرف های تندی را علیه آجورلو بر زبان آورد و بر ماجرای اختلافاتش با مدیرعامل 

صحه گذاشت.
یحیی از مدیرعامل باشگاه تراکتورسازی انتقاد کرد و جریمه  2۰ درصدی اش را قانونی 
ندانست. از صحبت های گل محمدی اینطور برمی آید که ماندن او در تراکتورسازی بعد 
از دیدار با نفت تهران بسیار دشوار باشد و احتمالا باید شاهد تغییراتی روی نیمکت تیم 

تبریزی باشیم.
در این شرایط خبر می رسد که مدیرعامل تراکتورسازی از روز گذشته دو نماینده خود 
را به ترکیه فرستاده تا با مصطفی دنیزلی سرمربی نامدار ترکیه ای وارد مذاکره شوند و او 
را راضی به بازگشت به ایران کنند. دنیزلی که هم اکنون در یک تیم پایین جدولی سمت 
مدیرفنی را برعهده دارد، اولین بار توسط آجورلو در پاس تهران به ایران آمد و از همانجا 
بود که محبوب هواداران فوتبال در ایران شد. حالا هم آجورلو برای تراکتورسازی دست 

روی این مربی سابقه دار گذاشته و نمایندگانش را به ترکیه فرستاده است.
در مذاکرات اولیه مسئولان تراکتورسازی با دنیزلی توافقاتی حاصل شده؛ اما هنوز بر سر 
جزییات توافق نکردند. دنیزلی به واسطه قراردادی که با باشگاه اسکیسر اسپور به عنوان 
مدیرفنی دارد، ملاحظاتی را برای این باشگاه در نظر گرفته و اگر بر سر جزییات قرارداد 

توافق انجام شود او با قراردادی 1.5 ساله هدایت تراکتورسازی را برعهده می گیرد.
با توجه به اینکه احتمالا توافق نهایی میان دو طرف حاصل خواهد شد، پیش بینی ها 
حکایت از آن دارد که بازی با نفت تهران آخرین حضور یحیی گل محمدی روی نیمکت 
تراکتورسازی باشد و دنیزلی احتمالا از هفته آینده هدایت تیم تبریزی را برعهده می گیرد، 

مگر اینکه اتفاق خاصی رخ بدهد و حضور مربی ترک تبار در ایران منتفی شد.

نورافکن: 

آخر فصل می توانم به عنوان بازیکن آزاد به 
اروپا بروم

هافبک تیم فوتبال استقلال تهران تأکید کرد که در پایان فصل می تواند به عنوان بازیکن 
آزاد راهی فوتبال اروپا شود.

امید نورافکن درباره منتفی شدن حضورش در تیم شارلوا گفت: من از این تیم پیشنهاد 
داشتم و مدتی پیش با مسئولان باشگاه و همچنین سرمربی تیم صحبت کردم. واقعیت 
این است که علاقه داشتم فوتبالم را در اروپا ادامه بدهم، ولی در نهایت این موضوع با 

موافقت باشگاه و سرمربی مواجه نشد. حالا هم تمرکزم روی استقلال است.
وی در واکنش به اینکه باشگاه استقلال مبلغ سنگینی را بابت صدور رضایت نامه اش برای 
شارلوا درخواست کرده بود، اظهار داشت: باشگاه شارلوا قصد داشت مبلغی را به عنوان پول 
رضایت نامه به باشگاه استقلال پرداخت کند، ولی باشگاه ما مبلغ قابل توجهی را از تیم 
بلژیکی می خواست و طبیعی بود که آنها چنین مبلغی را برای یک بازیکن آسیایی هزینه 
نکنند. هافبک تیم فوتبال استقلال تهران در پاسخ به این پرسش که چه زمانی می تواند 
به فوتبال اروپا برود،  خاطر نشان کرد: من می توانم در پایان این فصل از استقلال جدا شوم 
و اگر شرایط مهیا بود به فوتبال اروپا بروم. در قرارداد من بندی گنجانده شده است که 
اگر پیشنهاد اروپایی داشته باشم بتوانم به عنوان بازیکن آزاد به عضویت یک تیم اروپایی 

دربیایم. امیدوارم این فرصت را داشته باشم که به فوتبال اروپا بروم و پیشرفت کنم.
 نورافکن همچنین راجع به شرایط استقلال در لیگ برتر تصریح کرد: خوشبختانه نتایج 
خوبی گرفته ایم و رفته رفته خودمان را به بالای جدول می رسانیم. الان تمام تمرکز ما این 
است که خودمان را به صدر جدول نزدیک کنیم و هدف مان این است که بهترین نتایج 
را در لیگ برتر بگیریم. بعد از آن روی جام حذفی تمرکز خواهیم کرد تا بتوانیم قهرمان 
شویم و به هواداران یک جام هدیه بدهیم. البته در فوتبال چیزی قابل پیش بینی نیست و 
ما برای قهرمانی در جام حذفی کار سختی خواهیم داشت. وی با اشاره به تقابل استقلال 
و سایپا در هفته نوزدهم لیگ برتر گفت: آنها هم مثل تیم ما از بازیکنان جوان و باکیفیتی 
سود می برند. ما هدفی جز برد نداریم و چون در بازی با تراکتورسازی سه امتیاز را نگرفتیم، 
حالا می خواهیم آن مساوی را با پیروزی برابر سایپا جبران کنیم. هافبک تیم فوتبال 
استقلال تهران در پایان اظهار داشت: از هواداران استقلال می خواهم در بازی های آینده ما 

را حمایت کنند و به ورزشگاه بیایند. ما واقعاً نیاز به حمایت آنها داریم.

تاج: 

دیدار دوستانه ایران - الجزایر لغو نشده است
رئیس فدراسیون فوتبال تأکید کرد که دیدار دوستانه تیم ملی فوتبال کشورمان مقابل 

الجزایر لغو نشده است.
به گزارش خبرگزاری تسنیم از تبریز، مهدی تاج در حاشیه جشن قهرمانی تیم مس 
سونگون در لیگ برتر فوتسال اظهار داشت: خیلی خوشحال شدیم این بار قهرمانی به تیم 

مس سونگون رسید که واقعاً حقش بود به این موفقیت دست یابد.
وی در واکنش به صحبت های امیر قلعه نویی که از اردوی یک روزه تیم ملی پس از 
هر هفته لیگ برتر گلایه کرده بود، گفت: این اردو یک روزه است. نمی دانم قلعه نویی 
در این خصوص چه حرفی زده است، اما همه اعتقاد دارند که باید به تیم ملی کمک 

کنیم.
رئیس فدراسیون فوتبال در پاسخ به این پرسش که آیا زمان پرواز کاروان تیم ملی به 
روسیه برای حضور در جام جهانی 2۰18 مشخص شده است یا خیر، تصریح کرد: زمان 

این پرواز مشخص شده است.
تاج در این باره که گفته می شود دیدار تدارکاتی تیم ملی در تاریخ 12 خرداد با الجزایر 
لغو شده است، خاطرنشان کرد: خیر، این مسابقه لغو نشده است. برنامه کامل تیم ملی را 

به زودی اعلام خواهیم کرد.
وی در پاسخ به صحبت های خبرنگاری که از گله مندی هواداران تبریزی از فدراسیون 

فوتبال گفت، تصریح کرد: ما به همه آنها علاقه داریم.

غفوری: 

همه باید دوباره به تیم ملی افتخار کنند
مدافع تیم ملی فوتبال ایران می گوید این تیم باید به گونه ای آماده حضور در جام جهانی 

شود که مردم ایران با تماشای بازی ها دوباره به این تیم افتخار کنند.
وریا غفوری درباره وضعیت تیم ملی پنج ماه مانده تا آغاز جام جهانی اظهار کرد: تا پیش 
از آغاز جام جهانی و تا قبل از مرحله ای که پیش رو داریم، تیم ملی ایران به خاطر عملکرد 
خوب و نتایج کسب شده به عنوان قدرتمندترین تیم آسیا شناخته می شود اما برای 
جام جهانی ما باید درباره نوع و سطح دیگری از رقبا برنامه ریزی کنیم و نوع آماده سازی و 
تداوم حمایت از تیم ملی می تواند شرط این باشد که مثل الان دوباره همه از ایران به عنوان 

بهترین و قدرتمندترین تیم آسیا یاد کنند. 
ما باید خیلی جدی و با آمادگی کامل وارد مسابقات شویم تا بهترین نتایج را بگیریم و از 

حیثیت فوتبال ایران دفاع کنیم.
او درباره تمرینات ریکاوری بازیکنان ملی پوش پس از بازی های لیگ نیز گفت: محیطی 
در مجموعه "پک" ایجاد شده که کار را برای انجام تمرینات لذت بخش می کند و شما فکر 

می کنید در یک باشگاه خوب اروپایی تمرین می کنید.
 مجموعه شرایط چه به لحاظ امکاناتی و چه به لحاظ برنامه ریزی فنی به گونه ای است 
که بهترین شرایط را به لحاظ بدنی و ذهنی برای بازیکنان به وجود می آورد. ما به غیر از 
مسائل بدنی، از لحاظ ذهنی هم هر هفته به حضور در جام جهانی نزدیک تر می شویم و 

این به نظر من به عنوان یک بازیکن بهترین اتفاق ممکن است. 
غفوری با بیان این که تیم ملی تا آخرین لحظه به حمایت نیاز دارد، افزود: هر کس با 
به نوبه خودش به تیم ملی کمک کند. مدیران و مربیان باشگاهی، هواداران و رسانه ها 

می توانند کمک بزرگی به تیم داشته باشند.
 باید دست به دست هم بدهیم و تیم پرقدرتی را به جام جهانی بفرستیم. تیمی که دوباره 

باعث افتخار تک تک ایرانی ها در تمامی نقاط جهان باشد.

پنج شنبه -بیست ویکم دی ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4470

 با پروفسور تا 1۳99؛

قراردادبرانکودوسالهتمدیدشد

سرمربی کروات تیم فوتبال پرسپولیس با حضور در دفتر سرپرست باشگاه و با 
حضور مدیر تیم، قرارداد جدید خود به مدت دو سال را با پرسپولیس به امضاء 

رساند.
 برانکو ایوانکوویچ روزچهارشنبه همراه با افشین پیروانی در محل ساختمان 
باشگاه حضور پیدا کرد و با حضور در دفتر حمیدرضا گرشاسبی، قرارداد دو ساله 
جدید خود با پرسپولیس را به امضاء رساند. او به این ترتیب تا پایان فصل 99 - 

98 هدایت قهرمان ایران را به عهده خواهد داشت.
برانکو که با توجه به موفقیت های چند فصل اخیرش به همراه پرسپولیس 
علیرغم باقی ماندن نیم فصل از قراردادش با تمایل باشگاه برای تمدید مواجه 
شده بود، طی هفته های اخیر نسبت به این موضوع واکنش مثبت نشان داده 
بود اما این مساله را منوط به حسابرسی مطالبات خود طی این سال ها اعلام 
کرده بود. با این حال او که اکنون شانس زیادی برای کسب دومین قهرمانی 
خود با پرسپولیس در اختیار دارد و با تمدید آن به مدت دو فصل دیگر در کنار 
سرخپوشان خواهد بود و البته اینبار مصائب بزرگی همچون محرومیت از نقل 
و انتقالات را پیش رو دارد. برانکو در اواسط لیگ چهاردهم هدایت پرسپولیس 
بحران زده را بر عهده گرفت و توانست در دو سال و نیم اول حضور خود در ایران 
پرسپولیس را به عنوان قهرمانی لیگ شانزدهم و نایب قهرمانی لیگ پانزدهم 

برساند و با این تیم حضور در جمع 4 تیم برتر قاره آسیا را نیز تجربه کرد.
موفقیت های برانکو با پرسپولیس باعث شد تا این سرمربی موفق تبدیل به 
چهره ای محبوب برای قرمزها شود و عملیات تمدید قرارداد او در فاصله یک سال 

تا پایان قرارداد از سوی طاهری آغاز شد و بعد از چند جلسه، در نهایت گرشاسبی 
نفر اول کادرمدیریتی قرمزها موافقت و امضای برانکو برای تمدید قرارداد را کسب 

کرد تا به این ترتیب، برانکو تا سال 1۳99 در ایران و پرسپولیس ماندگار شود.
برانکو بعد از تمدید قرارداد:

تصور روزهای خوب آینده هیجان انگیز است
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: ما این دوران خوب را با قدرت بیشتری 
ادامه خواهیم داد تا به بهترین هواداران دنیا، شادی، نشاط و شور بیشتری را 

هدیه کنیم.
برانکو ایوانکوویچ پس از تمدید دو ساله قرارداد خود با باشگاه پرسپولیس گفت: 
از اینکه می توانم همکاری خودم را همچنان با پرسپولیس ادامه بدهم و همچنان 
با بهترین هواداران دنیا باشم، بسیار خوشحالم. تصور تکرار روزهای بسیار خوب 

آینده، هیجان خاصی را در همه ما ایجاد می کند.
وی ادامه داد: من از حمایت هواداران و اعتمادی که باشگاه به من نشان 
داده است به خصوص از آقای گرشاسبی تشکر می کنم و انتظار من و همه 
پرسپولیسی ها این است که همگی در کنار هم و در کنار آقای گرشاسبی و 
اعضای هیأت مدیره بیش از پیش تلاش کنیم و شاهد رشد و توسعه بیشتر 
پرسپولیس باشیم. ما این دوران خوب را با قدرت بیشتری ادامه خواهیم داد  تا به 

بهترین هواداران دنیا، شادی، نشاط و شور بیشتری را هدیه کنیم.
برانکو در پایان افزود: من از هواداران به خاطر تمام حمایت ها و عشقی که به 
پرسپولیس ارزانی می کنند، تشکر می کنم و امیدوارم پاسخگوی محبت آنها باشم.

گرشاسبی: حالا به سمت اهداف بزرگتر حرکت می کنیم
سرپرست پرسپولیس با ابراز خوشنودی بابت تمدید قرارداد با برانکو ایوانکوویچ 

از شروع برنامه های موفقیت آمیز به همراه این باشگاه خبر داد.
 حمید رضا گرشاسبی، سرپرست باشگاه پرسپولیس بعد از تمدید قرارداد با 
برانکو ایوانکوویچ در خصوص آن به ارائه توضیح پرداخت و در این زمینه به سایت 
باشگاه گفت: همانطور که بارها به هواداران عزیز و دوست داشتنی پرسپولیس 
گفته بودیم، آقای برانکو عاشق ایران و پرسپولیس است و وعده کرده بودیم این 
قرارداد تمدید خواهد شد، امروز چهارشنبه شاهد این اتفاق بودیم که با توجه به 
خواسته بر حق هواداران و حمایت هیأت مدیره باشگاه، این مهم محقق گردید و 
آقای ایوانکوویچ حداقل برای دو فصل بعد نیز هدایت تیم پرسپولیس را بر عهده 
خواهند داشت. وی با تشریح برنامه های باشگاه گفت: با تمدید مدت همکاری، 
به امید خدا با شتاب بیشتری به سمت موفقیت های آینده در رقابت های داخلی 
و بین المللی پیش خواهیم رفت. البته در این مسیر مثل همیشه دشواری های 
بسیار خواهد بود که با یاری خدا، حمایت و انرژی هواداران، تلاش تیم، درایت 
کادر فنی و تدابیر مدیریت باشگاه بر آنها فائق خواهیم آمد تا پرسپولیس بزرگ 
به مسیر خود ادامه دهد. گرشاسبی در پایان گفت: از هواداران عزیز به عنوان 
صاحبان اصلی پرسپولیس و همینطور از پیشکسوتان بزرگ و شریف پرسپولیس 
می خواهیم همچنان حمایت خود را از این باشگاه پرطرفدار داشته باشند تا شاهد 
سربلندی بیش از پیش خانواده پرسپولیس باشیم. خوشبختانه ما یک تیم خوب 
از بازیکنان داریم که تیم فنی خوبی آن را هدایت می کند و یک تیم مدیریتی 
خوب هم با تمام توان در کنار آنها قرار دارد تا اهداف بزرگ پرسپولیس عزیز را 

دنبال کنیم.
افشین پیروانی: تمدید قرارداد برانکو به نفع فوتبال ایران شد

نمدیر تیم فوتبال پرسپولیس گفت: حضور ایوانکوویچ تنها در پرسپولیس ایجاد 
تحول نکرد بلکه به فوتبال ایران کمک کرد.

 افشین پیروانی درباره تمدید قرارداد برانکو ایوانکوویچ با باشگاه پرسپولیس 
برای  این مقطع می توانست  اتفاقاتی که در  بهترین  از  به نظرم یکی  گفت: 
پرسپولیس رخ بدهد، امضای قرارداد جدید توسط آقای ایوانکوویچ بود که تقریبا 
همه هواداران نیز خواهان آن بودند. خوشحالم که با شنیدن این خبر، هواداران 
شاد خواهند شد. وی ادامه داد: هواداران از صمیم قلب سرمربی تیم را دوست 
دارند. برانکو عاشق پرسپولیس است و پرسپولیسی ها هم عاشق او. ایشان با حضور 
خود، فقط در پرسپولیس تحول ایجاد نکرد، بلکه تمام فوتبال ایران و لیگ برتر 
متاثر از حرکتی شده است که پرسپولیس ایجاد کرد. اقدام امروز نه تنها تلاش 
برای ادامه موفقیت های پرسپولیس است که به ادامه این حرکت نو در فوتبال 
ایران کمک خواهد کرد. مدیر تیم فوتبال پرسپولیس خاطرنشان کرد: پرسپولیس 
به امید خدا امسال هم قهرمان خواهد بود. البته این عنوان می توانست سومین 
قهرمانی پیاپی پرطرفدارترین تیم ایران و آسیا باشد و صد البته نگاه همه اعضای 

خانواده بزرگ پرسپولیس به افتخارات بیشتر است.
 پیروانی تصریح کرد: امروز گام بزرگی برای ادامه رشد و توسعه پرسپولیس 
برداشته شد ولی در نهایت تنها عامل تضمین کننده، حمایت تمام قد بهترین 
هواداران دنیا از باشگاه و تیم پرسپولیس است. پس به امید قهرمانی های بیشتر 
برای پرسپولیس پر افتخار و باید دست به دست هم بدهیم و به سهم خود تیم 

محبوبمان را حمایت کنیم.

باشگاه پرسپولیس برای صدور رضایت نامه مهاجم تیمش علاوه بر دریافت 58۰ هزار دلار، پاداش حضور در جام جهانی این بازیکن را هم می خواهد.
 فدراسیون جهانی فوتبال به هر یک از تیم های باشگاهی که بازیکن یا بازیکنانی در تیم های ملی حاضر در رقابت های جام جهانی دارند، بر اساس تعداد روزهای 
حضور در جام جهانی، مبلغی به عنوان پاداش پرداخت می کند. حالا که بحث انتقال مهدی طارمی به الغرافه قطر تقریبا نهایی شده است، در صورت حضور طارمی 

در جام جهانی، این پاداش به باشگاه قطری می رسد.
مسئولان باشگاه پرسپولیس اما اعلام کرده اند تنها در صورتی حاضرند رضایت نامه مهاجم جوان بوشهری تیمشان را صادر کنند که باشگاه الغرافه قطر علاوه بر 

پرداخت 58۰ هزار دلار پول رضایت نامه، پاداش پرداختی فیفا که بابت حضور طارمی در جام جهانی پرداخت خواهد شد را نیز به پرسپولیس بدهد.

سرمربی خونه به خونه از سمت خود استعفا داد. جواد نکونام سرمربی تیم فوتبال خونه به خونه 
بابل دو روز پس از شکست مقابل مس رفسنجان از سمت خود استعفا داد. نکونام، چند هفته  قبل 
هم از هدایت خونه به خونه استعفا داده بود اما پس از صحبت با مالک این باشگاه به کارش ادامه  داد.
 دلیل این استعفای نکونام مشکلات مالی و حواشی بوده است که در چند وقت اخیر در مورد خونه 
به خونه وجود داشته است. نکونام به همراه تمام کادر فنی خونه به خونه، بابل را به مقصد تهران 

ترک کردند. 

پرسپولیس پاداش جام جهانی طارمی را می خواهد نکونام استعفا داد و به تهران بازگشت

سرمربی تیم فوتبال سپیدرود رشت گفت: امیدوارم بازی جذابی را مقابل پیکان 
داشته باشیم.

علی کریمی، سرمربی تیم سپیدرود در نشست خبری پیش از بازی تیمش مقابل 
تیم پیکان گفت: این دومین بازی ماست که خارج از خانه برگزار می شود. ما در 
بازی های قبلی با بدشانسی نتوانستیم آن امتیازی را که باید می گرفتیم بگیریم. 
پیکان شرایط خوبی در این هفته های اخیر ندارد ولی این ها اصلا ملاک نمی شود. هر 
بازی شرایط خودش را دارد. هر دو تیم به دنبال این هستیم که از این بازی امتیاز 
بگیریم. ان شاءالله که یک بازی جذابی داشته باشیم اما دست پر از این بازی برگردیم.

او در ادامه گفت: شرایط تیم ما به گونه ای است که نیاز به بازیکن داریم. به دنبال 
این هستیم که بازیکنانی را در پست های مختلف جذب کنیم. ما روز اولی که در این 
تیم حضور داشتم با ۳7 نفر تحویل گرفتم. باید مربیان قبلی این تیم پاسخگو باشند 
که چرا باید ۳7 نفر در تمرین یک تیم حضور داشته باشند. ما به کمک دوستان 
و باشگاه توانستیم تعداد را کم کنیم و به 25 نفر برسانیم. امیدوارم که در ادامه راه 

بتوانیم موفق باشیم.
کریمی در پاسخ به این سوال که بعضی ها بازیکن سفارشی می گیرند؟ گفت: آن 
صحبت را که خبرنگاران اشتباه منتقل کرده بودند. من گفته بودم که یک زمانی دو 
مربی بوده اند که پول می گرفتند تا بازیکن را به تیم ها بیاورند اما مسوولان آن قدر 

پیگیری نکردند که حالا این افراد 1۰ نفر شده اند و اگر پیگیری نکنند، 2۰ نفر 
می شوند و باز هم اگر پیگیری نکنند 5۰ نفر می شوند. فدراسیون و سازمان لیگ و 
کمیته اخلاق هم در جریان هستند ولی من نمی دانم چرا همیشه یا عکاس جریمه 
می شود یا کسان دیگری که ربطی به کارهای فنی ندارند و ان شاءالله در ادامه راه 
شاهد چنین اتفاقاتی نباشیم ولی خب اگر تعداد این آدم ها روز به روز بیشتر شود 

فاتحه این فوتبال را باید خواند.
او در پاسخ به این سوال که آیا قولی برای نتیجه گیری به باشگاه داده اید؟ گفت: 
شرایط تیم ما را همه می دانند. ما تمام تلاش مان این است که به یک اطمینان خاطر 
برسیم که در لیگ می مانیم و در ادامه تا جایی که توان مان است خودمان را بالا 
بکشیم. تمام هدف ما این است که خودمان را به جایی برسانیم که خیال مان راحت 
باشد و اگر هم عمری باشد در فصل بعد هم کارایی انجام دهم که در خور مردم 
خون گرم رشت باشد. کریمی گفت: نورمحمدی در تمرینات ما شرکت می کند. او 
تقریبا نیم فصلی است که در شرایط مسابقه نیستند و طبیعتا باید روی شرایط آن ها 
کار کنیم و امیدوارم او تمام تلاشش را کند که در ادامه راه به تیم ما کمک کند. او 
انگیزه زیادی دارد. او درباره مطالباتش از تیم نفت تهران گفت: من باید این را درون 
وصیت نامه ام بنویسم که فرزندم آن را دنبال کند. خودتان بهتر می دانید که در این 

جا مطالبات به راحتی دریافت نمی شود.

کریمی: سپیدرود را با 3۷ نفر تحویل گرفتم

*استقلال تهران
نحوه صعود: استقلال، تیم قدرتمند ایرانی در لیگ برتر نایب قهرمان شد و برای نهمین بار جواز حضور در لیگ قهرمانان 

آسیا را به دست آورد.
تاریخچه: استقلال همچون الهلال عربستان که هم گروه خود در این فصل است، دو بار قهرمانی در آسیا را تجربه کرده است. 

البته در لیگ قهرمانان آسیا، بهترین عملکردشان حضور در نیمه نهایی سال 2۰1۳ بوده است.
آیا می دانید؟ بیش از 76 هزار تماشاگر، پارسال دیدار استقلال و الاهلی را در مرحله گروهی تماشا کردند که پرتماشاگرترین 

بازی رقابت های فصل قبل لیگ قهرمانان آسیا بود.

گزارش مجله AFC از تیم های حاضر در لیگ ۲۰۱۸ قهرمانان آسیا

رئیس هیات کشتی قم گفت: مسابقات بین المللی کشتی فرنگی جام یادگار امام راحل روزهای 24 و 25 اسفندماه سال جاری با حضور تیم های مطرح جهان در شهر مقدس 
قم برگزار خواهد شد. 

محسن وزیری افزود: این مسابقات در رده سنی نوجوانان ترتیب خواهد یافت و تمهیدات لازم در ارتباط با امضای تفاهم جهت برگزاری باشکوه این رقابت ها در حال انجام 
است. وی ادامه داد: تیم ملی کشتی فرنگی ایران و تیم کشتی استان قم طبق سنوات گذشته در این رقابت ها حضور دارند. وزیری بیان داشت: جام یادگار امام راحل از بزرگترین 
تورنمنت های بین المللی جهان است که هر سال با حضور تیم های مطرح و صاحب نام کشتی فرنگی برگزار می شود. مسابقات بین المللی کشتی فرنگی نوجوانان جام یادگار 
امام راحل در تیرماه امسال نیز با حضور تیم هایی از 14 کشور جهان و پنج تیم از جمهوری اسلامی ایران در قم برگزار شده بود که در نهایت تیم های ایران، آذربایجان، ترکیه و 
ارمنستان به ترتیب اول تا چهارم شدند. در این رقابت ها تیم های کشتی فرنگی کشورهای عراق، تاجیکستان، آذربایجان، قرقیزستان، سوریه، صربستان، ایتالیا، اوکراین، ارمنستان، 

گرجستان، فنلاند، بلغارستان، لبنان و ترکیه حضور داشتند.
این مسابقات از دهه 8۰ به صورت منظم در قم برگزار می شد ولی از سال 1۳9۰ تا امسال به خاطر نبود امکانات، این رقابت ها در قم برگزار نشد. 

رئیس هیات فوتبال استان قم با اشاره به آخرین وضعیت تیم فوتبال صبای قم 
گفت: متاسفانه از نظر مالی این تیم درلیگ دسته یک حمایت نمی شود و ادامه 

این روند، کناره گیری از لیگ را محتمل کرده است. 
کریم بهرامی در گفت وگو با خایرنا خاطرنشان کرد: ما به عنوان هیات فوتبال 
هم از این تیم کنار می کشیم و در هفته جاری تکلیف این تیم باید مشخص شود 
که آیا مسئولان قصد تیم داری در قم را دارند یا نه؟ وی ادامه داد: هیات فوتبال 
استان قم کارهای اجرایی تیم ها را انجام می دهد و مسئولیت فنی و مالی در قبال 
آنها ندارد. بهرامی بیان داشت: از دو سال گذشته تیم صبا با مشکلات مالی زیادی 
مواجه بوده است، مسئولان اگر قصد تیم داری در قم را ندارند یا باشگاه را منحل 
و یا واگذار کنند. رئیس هیات فوتبال استان قم خاطرنشان کرد: تیم صبا متعلق به 
جوانان قم است ونباید مورد بی مهری قرار بگیرد، تیم امسال روی زمین مانده بود 
و هیات فوتبال ناچار آن را بلند کرده و کارهای آن را انجام داد. بهرامی خاطرنشان 
کرد: عده ای انتقاد دارند چرا هیات فوتبال تیم داری می کند ما می گوییم شما 
بیایید تیم داری کنید ما حمایت می کنیم، ولی برخی تنها دنبال بهانه تراشی 
هستند.  تیم فوتبال صبای قم هم اکنون با 1۰ امتیاز در رده هفدهم جدول رده 
بندی لیگ دسته یک باشگاه های کشور قرار دارد و این تیم همراه با تیم فوتبال 
راه آهن از گزینه های سقوط هستند. این تیم در فصل جاری پنج سرمربی را 
برکنار کرد و اکنون بدون سرمربی می باشد.  تیم فوتبال صبای قم روز یکشنبه 
هفته جاری در ورزشگاه یادگار امام راحل قم با نتیجه 4 بر 1 از آلومینیوم اراک 
شکست خورد. وی همچنین از آمادگی هیات فوتبال برای برگزاری مسابقات لیگ 
برتر فوتسال در قم خبر داد و گفت: روز پنجشنبه هفته جاری تیم فوتسال هیات 
فوتبال قم با مقاومت البرز و آتلیه طهران قم با شهرداری ساوه در قم بازی دارند 

که هر دو مسابقه در سالن شهید حیدریان قم ترتیب خواهد یافت.
بازی دو تیم فوتسال هیأت فوتبال قم و مقاومت البرز ساعت 14 و آتلیه طهران 

قم و شهرداری ساوه ساعت 16در قم برگزار می شود.

اسفندماه در قم برگزار می شود

مسابقات کشتی فرنگی بین المللی جام یادگار امام)ره ( در قم 
رئیس هیات فوتبال استان قم  خبرداد

احتمال کناره گیری تیم فوتبال صبای قم از 
لیگ دسته یک 



5 علمی و سلامت 

چطور قلب آسیب می بیند؟
سازمان جهانی بهداشت اعلام کرده است که بیماری های قلبی عروقی، هنوز هم در صدر 

علت مرگ و میر در دنیا هستند.
به گزارش وزارت بهداشت، بخش کوچکی از علل مرگ و میر ناشی از بیماری های قلبی 
عروقی، ناشی از عوامل مادرزادی است. تنباکو، رژیم غذایی نامناسب، چاقی، شیوه زندگی 

بی تحرک و الکل، از مقصران اصلی ابتلا به این بیماری ها هستند.
با این حال عوامل دیگری هم هستند که به قلب شما آسیب جدی می رسانند:

خر و پف شبانه: این عادت آزاردهنده می  تواند ناشی از وقفه تنفسی در خواب بوده 
و با فشار خون بالا، آریتمی، خطر سکته و حمله قلبی مرتبط باشد. برای اطمینان از 
سلامتی  تان بهتر است خر و پف کردن را دست  کم نگیرید و با پزشک متخصص در این 

زمینه مشاوره کنید.
نادیده گرفتن سلامت دهان و دندان: بیماری های پریودنتال، ناشی از التهاب لثه 
می تواند علاوه بر از دست دادن دندان ها، با عوارض شدیدتری مانند بیماری های قلبی 
همراه باشد. باکتری های دهان ناشی از بروز التهاب لثه، می تواند به بدن و به جریان خون 
گسترش یافته و به قلب آسیب برساند. بنابراین دو بار در سال، معاینات مکرر دندان پزشکی 

را فراموش نکنید.
مصرف بیش از حد گوشت قرمز: به جای تلاش برای حذف کامل گوشت قرمز از 
رژیم غذایی، مصرف محصولات گوشتی را به حداقل برسانید. حتی گوشت قرمزی که به 
ظاهر فاقد چربی است نیز بین 2۰ تا 25 درصد حاوی چربی است و به افراد بالای 5۰ سال 
توصیه می  شود. مصرف گوشت قرمز را به حداقل برسانند. این افراد باید بیشتر از گوشت 

سفید به صورت کبابی و آب  پز استفاده کنند.
تایم کاری: بر اساس یک مطالعه که اخیرا در دانشگاه وسترن انتاریو کانادا صورت گرفته، 
کار در شب و یا ساعت هاي نامنظم خطر ابتلا به حمله قلبی را افزایش می دهد. محققان 
می گویند که شیفت کاری نامناسب تاثیر بدی بر ریتم ساعت زیستی بدن دارد و می تواند 
به قلب شما آسیب وارد کند. بنابراین اگر ساعات عادی روز را کار نمی کنید، اقدامات اضافی 
را برای کاهش خطر ابتلا به بیماری های قلبی انجام دهید، نظیر: ورزش، رژیم متعادل و 

ملاقات با پزشک برای دوره های چکاپ.
خوب نخوابیدن: هنگامی که به طور معمول کمتر از 6 ساعت در شبانه روز می خوابید، 
خطر ابتلا به فشار خون بالا و کلسترول را افزایش می دهید. این مساله باعث ایجاد معضل 
چاقی و دیابت می شود که هر دوی آنها می توانند به قلب آسیب برسانند. این بدان معنی 
نیست که شما باید در طول روز بخوابید. هنگامی که بیش از 9 ساعت به طور منظم 
بخوابید، شانس ابتلا به دیابت و سکته مغزی را افزایش می دهید. خواب شبانه را 7 تا 9 

ساعت تنظیم کنید.
بیش از حد ورزش کردن: ورزش برای قلب شما عالی است اما اگر ورزش نمی کنید و 
یا گهگاه این کار را انجام می دهید، به آرامی شروع کنید و استقامت خود را افزایش دهید. 
هنگامی که به سختی یا بیش از حد ورزش می کنید، ممکن است شما را در معرض خطر 

حمله قلبی و دیگر مشکلات قرار دهد. با یک ورزش ملایم مثل پیاده روی شروع کنید.

آلزایمر را با دارچین دور بزنید
دارچین فعالیت مغز را افزایش می دهد و فشارهای عصبی را از بین می برد.

دارچین یکی از چاشنی های قدیمی و معروف است که به علت طعم و عطر مطبوعش، 
در غذاهای ایرانیان بسیار استفاده می شود؛ این ادویه سرشار از مواد معدنی مورد نیاز بدن 

از جمله منگنز، آهن، کلسیم و فیبر است.
در این مطلب برخی از خواص دارچین را بیان می کنیم.

*پیشگیری از ابتلا به آلزایمر با دارچین
دارچین فعالیت مغز را افزایش می دهد و فشارهای عصبی را از بین می برد.

به  طبق تحقیقات صورت گرفته نوعی ترکیب موجود در چوب دارچین معروف 
»CEppt«سبب پیشگیری از آلزایمر می شود.
*درمان برفک دهان با عصاره دارچین

نتایج تحقیقات انجام شده در دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی نشان داده است که 
عصاره آبی دارچین سبب نابودی قارچ کاندیدا آلبیکنس می شود.این قارچ بیماری برفک 

دهان را ایجاد می کند.
*تسهیل گردش خون با دارچین

دارچین گردش خون را تسهیل و به اکسیژن رسانی بهتر سلول های بدن کمک می کند. 
دارچین ناخالصی های خون را نیز از بین می برد.

*درمان عفونت ها با دارچین
دارچین خاصیت ضدقارچ، ضدباکتری و ضدعفونی کنندگی دارد بنابراین عفونت های 

بدن را درمان می کند.
*توقف خونریزی با دارچین

دارچین با داشتن خاصیت التیام بخشی برای متوقف کردن خونریزی استفاده می شود.
تسکین درد با دارچین

دارچین گرفتگی عضلات را از بین می برد و درد ناشی از آن را نیز تسکین می بخشد.
*کنترل قند خون با دارچین

دارچین قند خون را کنترل کند؛ بنابراین مصرف آن برای مبتلایان به دیابت مفید است.
*طرز تهیه دمنوش دارچین

2 تا ۳ عدد چوب دارچین را با آب سرد بشویید و خرد کنید؛ چوب دارچین را داخل 
قوری بریزید سپس به آن،  آب جوش با دمای 8۰ تا 9۰ درجه سانتی گراد اضافه کنید 
و بگذارید به مدت 15 تا 2۰ دقیقه به خوبی دَم بکشد؛ برای تعدیل طبع گرم دارچین 

می توانید آن را با لیموترش تازه میل کنید.
رموارد منع مصرف دارچین

دارچین به علت طبع گرمی که دارد می تواند در افراد گرم مزاج با عوارضی مانند خشکی 
پوست، خارش بدن، گُرگرفتگی و خارش گوش و گلو همراه باشد، بنابراین این اشخاص باید در 
مصرف آن احتیاط کنند. مصرف مقادیر زیاد دارچین،  باعث تپش قلب،  بی خوابی و افسردگی 

می شود. زنان باردار و شیرده باید از مصرف دارچین و فراورده های آن خودداری کنند.

ممنوعه های سرماخوردگی!

اگر سرماخورده اید، این ها را نخورید!
حتی اگر شما واکسن هم زده باشید و با جدیت دست های خود را چندین بار در روز 

بشویید هیچ تضمینی وجود ندارد که شما دچار سرماخوردگی یا آنفلوانزا نشوید. 
مصرف داروهایی برای رفع احتقان و درد ناشی از این بیماری ها، از اقدامات متداول است. 
با این حال شما می توانید با اجتناب از مصرف 6 محصول غذایی، از وخامت حال ناشی از 

ابتلا به این بیماری ها پیشگیری کنید:
شکر: شکر باعث التهاب بدن می شود. التهاب خود عامل تضعیف گلبول های سفید خون 

است. این گلبول ها برای مبارزه با عفونت ضروری هستند.
کربوهیدرات های ساده: این نوع کربوهیدرات ها به سرعت قند خون بدن را بالا می برند 
و مانند شکر، همان اثرات التهابی را در بدن دارند. سعی کنید به جای کربوهیدرات های 
ساده مانند آرد سفید، پاستا، برنج سفید و ... نوع پیچیده آن ها مانند گندم کامل، دانه ها، 

برنج قهوه ای و ... را به رژیمتان اضافه کنید.
غذاهای چرب: این غذاها باعث التهاب و سرکوب سیستم ایمنی بدن می شوند. این 
غذاها همچنین فرایند هضم کربوهیدرات ها و پروتئین را کند کرده و باعث ناراحتی های 

گوارشی می شوند.
لبنیات: در بعضی افراد مصرف لبنیات باعث می شود خلط موجود در گلو ضخیم تر و غیر 
قابل تحمل شود. اگر احساس می کنید که با مصرف لبنیات خلط بیشتری تولید می شود 
از مصرف آن بپرهیزید. اما اگر غیر از این است، لبنیات را که منبع عالی پروتئین و ویتامین 

دی است و به بدن برای مقابله با عفونت کمک می کند، حتماً مصرف کنید.
نوشیدنی های کافئین دار: از آنجا که در سرماخوردگی مقدار زیادی از آب و املاح بدن 
با تب و آبریزش بینی از دست می رود، بنابراین نوشیدن نوشیدنی های مدر نظیر قهوه با دفع 

بیش از اندازه آب از بدن و ابتلا به کم آبی همراه خواهد شد.
ادویه ها: معمولاً مخاط های بینی، دهان و حلق افرادی که سرما می خورند، ملتهب 
می شوند. التهاب نوعی واکنش ایمونولوژیک سیستم ایمنی بدن به ویروس متجاوز است. 
به همین دلیل مصرف تمام غذاهای بودار، سرخ کرده، چرب، تند یا پرادویه می تواند باعث 
التهاب بیشتر این بافت های ملتهب در مخاط های بینی، دهان و حلق افراد سرماخورده 
باشد. در این حالت، آسیب پذیری مخاط ها در برابر ویروس سرماخوردگی شدیدتر و 

وضعیت بیمار بدتر می شود.

دردهای عضلانی در شانه را چگونه درمان کنیم؟
یک فیزیوتراپیست علت های یخ زدگی شانه و چگونگی درمان این عارضه را تشریح کرد.

حسین مصباحی فیزیوتراپ اظهار کرد: در مواقعی که افراد ضربه بیش از حد به شانه شان 
وارد می شود و یا کتف آنها دچار التهاب می شود در این مواقع درد شدیدی در ناحیه شانه 
و کتف در افراد بروز می کند. وی افزود: هنگام بروز یخ زدگی شانه، فرد مشکل محدودیت 
حرکتی پیدا می کند و بسیاری از حرکت های معمولی دست به دلیل درد شدید از بین 
می رود. مصباحی عنوان کرد: عارضه یخ زدگی شانه ارتباط مستقیم با کهولت سن افراد 
دارد که این بیماری بر اثر کشیدگی تاندون های کتف و التهاب ناشی از آن در بیماران 

ایجاد می شود.
درمان عارضه یخ زدگی شانه

این فیزیوتراپ ادامه داد: برای درمان عارضه یخ زدگی شانه می توان با ایجاد جریان لیزر و 
تنس به همراه ورزش های خاص فیزیوتراپی التهاب آن را کاهش داد. مصباحی تاکید کرد: 
اگر زمان بروز درد در ناحیه شانه در زاویه بروز عارضه از این عضو استفاده نکنیم در طول 
زمان التهاب آن از بین رفته و دردش التیام پیدا می کند که این روش درمانی باید به همراه 
فیزیوتراپی و روش های گرمایی انجام شود. وی یادآور شد: بر اثر ضربه به کتف تاندون ها 
عضلات شانه دچار کشیدگی و التهاب می شوند و همین مسئله باعث بروز درد می شود 

و در دراز مدت به دلیل تحرک نداشتن دست باعث خشکی مفاصل این ناحیه می شود.
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با این که روزهای زمستانی به دلیل نور کم و خاکستری 
رنگ ممکن است برای برخی افراد خسته کننده و ملال آور 
باشد؛ اما با داشتن تغذیه ی مناسب و یک برنامه ریزی 

مناسب اتفاقا می توانید بهره ی زیادی از آن ببرید... 
 این فقط فقدان آفتاب نیست که اندوه و افسردگی 
زمستانی و بهره وری پایین و بی حالی را ایجاد می کند، 
آنچه می خوریم نیز بر خلق وخوی ما تأثیر دارد و در واقع 

بخش مهمی از آن است.
 آیا شما هم در طول زمستان احساس ضعف می کنید؟ 
از  درصد  از 54  بیش  جدید  نظرسنجی  یک  برطبق 
کارگران بریتانیایی اعتراف کردند که در این زمان از سال، 

کار کمتری انجام می دهند.
مشکلی که وجود دارد این است که مصرف یک ماده ی 
غذایی شیرین برای حل سریع این مشکل، وسوسه انگیز 
است و واقعاً حال ما را برای مدت زمان کوتاهی خوب 
می کند. در واقع آنچه ما می خوریم و می نوشیم می تواند 
به طور چشمگیری بر روحیه و انرژی ما تأثیر بگذارد؛ اما 
تکیه بر غذاهای حاوی شکر زیاد، بیسکویت ها و چیپس 
برای سرپا نگه داشتن ما می تواند موجب نوسانات شدید 
قند خونمان شود تقریباً مانند آن چیزی که در ترن هوایی 
رخ می دهد؛ در ابتدا احساس فوق العاده ای خواهیم داشت 
اما به زودی انرژی، تمرکز و خلق و خوی ما دچار افت 

می شود.
حفظ  را  روحیه  این  بتوانیم  تا  کرد  باید  چه  پس 
کنیم؟ کارشناسان برخی از پیشنهاداتشان را به اشتراک 
گذاشته ند، در اینجا 12 ماده ی غذای که اندو زمستانی را 

از بین می برد، آورده ایم، با ما همراه باشید...
*بوقلمون

دکتر فرگوسون می گوید: ما در طول زمستان، ممکن 
است خیلی کم در معرض نور خورشید قرار بگیریم و این 
می تواند منجر به افت سروتونین مغز شود، همان عامل 
شیمیایی که موجب ایجاد احساس خوب در ما می شود. 
یکی از بهترین غذاها برای حمایت از تولید سروتونین، 
بوقلمون است. بوقلمون حاوی مقدار زیادی اسیدآمینه ی 

تریپتوفان است که در بدن تبدیل به سروتونین می شود.
*بروکلی

 B دکتر فرگوسون می گوید: عدم وجود ویتامین های
می تواند بر تولید سروتونین اثر بگذارد. سبزیجات برگ 
سبز منبع خوبی از ویتامین های حیاتی گروه B هستند. 

خوردن سبزیجات یک روش خوشمزه برای خداحافظی 
با افسردگی است.

*توت ها
توت ها؛  که  می کند  ذکر  ادامه  در  فرگوسن  دکتر 
این گوهرهای غنی از مواد مغذی، آنتی اکسیدان هایی 
دارند که برای حمایت از عملکرد مناسب مغز ضروری 

هستند.
توت ها غنی از آنتوسیانیدین ها هستند که برای تقویت 
عملکرد مغز و حمایت از سیستم عصبی بسیار کمک 
کننده اند. یکی از بهترین چیزها در مورد انواع توت، علاوه 
بر این که بسیار مغذی هستند، این است که با وجود 
شیرین بودن، قند کمی دارند و این بدان معنی است که 
شما می توانید بدون نگرانی از تغییرات ناگهانی قند خونتان 

آن ها را به عنوان میان وعده میل نمایید.
*چغندر

 The Happy نام به  کتاب جدیدش  در  کلی  راشل 
یک  همکاری  با  که   Kitchen: Food Good Mood
متخصص تغذیه به نام آلیس مکینتاش نوشته است، 
می گوید: غذاهای بنفش روشن و انواع توت ها می توانند 
به ما کمک کنند تا ذهنمان را روشن و شفاف کنیم و 
آن ها قطعاً به ما کمک می کنند تا درست فکر کنیم. در 
واقع رنگدانه ی آن ها نشانگر آنتی اکسیدان هایی است که 
در آن ها وجود دارد. این ها به بدن در تولید اکسید نیتریک 
کمک می کنند؛ ترکیبی که با شل کردن رگ های خونی، 

به جریان بهتر خون کمک می کند.
*"جو" ها

خواب برای تعادل روحی و انرژی ضروری است. کلی 
می نویسد: هنگامی که من خوب نمی خوابم، دوست دارم 
روزم را با حریره و شیر بادام شروع کنم. انواع جو و جو 

دوسر حال ما را خوب می کنند.
*دمنوش های گیاهی

کِلی در کتابش اشاره می کند گیاهان قرن هاست برای 
کمک به آرامش بدن و ایجاد خواب استفاده می شوند. 
بابونه به خاطر خواص آرام بخشی اش مشهور است و به لیمو 
که یکی از اعضای خانواده نعناع است برای تأثیر خوبی که 
بر خلق و خوی دارد و موجب کاهش اضطراب و بی قراری 

می شود.
*ماهی های چرب

دکتر فرگوسن می گوید: ماهی های چرب مانند ماهی 

آزاد غنی از اسیدهای چرب ضروری امگا ۳ هستند و 
رژیم های مدرن امروزی اغلب در امگا ۳ کمبود دارند و 
افراد را در معرض کم حوصلگی و بی حالی قرار می دهند. 
درصد زیادی از بافت مغز ما شامل این اسیدهای چرب 
است. بنابراین، باید اطمینان حاصل کنیم که به بدنمان 
پیام های  تا  می رسانیم  را  مواد  این  کافی  به اندازه ی 

مغزی مان به خوبی کار کنند.
*چای سبز

Shona Wilkinson متخصص تغذیه می گوید: چای 
سبز حاوی کافئین کمی است که شما را سر حال می کند 
اما از طرفی شامل اسیدآمینه تیانین نیز می باشد که به 
طور بالقوه می تواند اثر آرامش بخشی داشته و به کاهش 
اضطراب و استرس ذهنی با افزایش سطح سروتونین، 
دوپامین )مسئول پاداش و لذت( و گاما آمینوبوتیریک 

اسید )GABA دارای اثرات آرامش بخشی(، کمک کند.
*آووکادو

ویلکینسون می افزاید: "آووکادو را به رژیم غذایی خود 
اضافه کنید. این میوه منبع خوبی از منیزیم است که به 
تولید انرژی کارآمد کمک می کند، همان طور که برای آرام 

کردن سیستم عصبی نیز به کار می رود.
*شکلات تلخ

شکلات حاوی مواد متعددی است که می تواند خلق و 
خو را بهبود بخشد، از جمله فنیل اتیل آمین، که می تواند 
به عنوان یک انتقال دهنده مغز عمل کند و بر خلق و خو 
و لذت تأثیر بگذارد و همچنین منیزیم که یکی از مواد 

مغذی مورد نیاز برای تولید سروتونین است.
ویلکینسون می گوید خوردن هر غذایی که مورد علاقه 
شما باشد هم باعث تحریک ترشح آندورفین می شود که 

حال شما را خوب می کند.
*کربوهیدرات های پیچیده

کربوهیدرات های دانه کامل، مانند نان سنگک و نان های 
سبوس دار نیز با تنظیم سروتونین کمک می کنند تا حال 

خوبی داشته باشیم.
رتخم مرغ ها

تخم مرغ ها مانند آجیل یا دانه ها، یک منبع عالی از 
پروتئین هستند که زمانی که در بدن تجزیه می شوند، 
ساخت  برای  که  می کنند  تولید  را  آمینه  اسیدهای 
انتقال دهنده های عصبی به منظور کمک به حفظ تعادل 

روحی ما استفاده می شوند. 

 

محققان به تازگی به مدد یک ابداع جدید دریافته اند 
که معده انسان سیستم ایمنی مختص به خود را دارد 
که با مهاجمان بیگانه که به مدت طولانی در سیستم 

گوارش باقی می مانند، مبارزه می کند.
سلطنتی  فناوری  "بنیاد  دانشگاه  محققان 
همکاری  با  و  استرالیا  در  واقع   )RMIT("ملبورن
با  این دانشگاه  استاد  پروفسور"کوروش کلانترزاده" 
انجام آزمایشات اولیه انسانی مرتبط با دستگاه هایی 
کوچک درمرحله بعد از بلع را انجام داده و متوجه 
تغییرات سطح گازهای معده در دستگاه گوارش شده و 

بازخوردهایی درباره سلامت روده ارائه دادند.   
اطلاعات حاصل از حسگر، از درون روده به تلفن 
همراه منتقل شد تا محققان وضعیت گوارش را بررسی 
و مشاهده کنند. با توجه به اینکه از هر پنج نفر در دنیا 
یک نفر به اختلالات دستگاه گوارش مبتلا هستند، این 
تکنولوژی جدید می تواند برای تشخیص و پیشگری 

بیماری آن ها سرنوشت ساز باشد.
به تازگی مطالعه بیماری های گوارشی توسط محققان 
بسیار افزایش یافته است به نحوی که محققان، "روده" 

را "مغز دوم" نامیده اند.  
هم اکنون نیز شواهد حاکی از آن است که "روده" به 

عنوان دومین سیستم ایمنی بدن عمل می کند. 
و  کلانترزاده  توسط  شده  طراحی  تازه  سنسور 

محققان استرالیایی، می تواند یک راه جدید و بدون درد 
برای نظارت بر تغییرات هرچند جزئی در روده باشد و 
تغییرات این بخش از بدن، از وضعیت سالم به مشکل 

ساز را به ثبت برساند.
یکی  و  ایرانی  محقق  زاده،  کلانتر  کوروش  دکتر 
ما  این  از  پیش  گفت:  سنسور،  این  مخترعان  از 

مجبوربودیم برای تجزیه و تحلیل میکروب های روده 
به آزمایشات مدفوع یا نمونه برداری های حاصل ازعمل 

جراحی بسنده کنیم.
که این بدان معنا است که اندازه گیری آنها زمانی 
فعالیت های  واقعی  بازتاب  که  می گرفت  صورت 

میکروبیولوژیکی روده نبوده است.  
وی افزود: این دستگاه که به شکل یک کپسول 
است، یک روش غیرتهاجمی برای اندازه گیری فعالیت 

میکروب های زیستی است.
محققان با اندازه گیری گازهایی که توسط پروسه های 
خاص در معده منتشر می شوند، دریافتند که روده، 

ترکیبات خاصی را اکسید می کند.
گلبول های سفید از فرآیند اکسیداسیون برای از بین 

بردن باکتری ها استفاده می کنند.
این سنسور جدید نشان می دهد که معده همچنین 

موجب آغاز فرآیندهای اکسیداسیون می شود.
از  معده  که  دریافته ایم  ما  داد:  ادامه  کلانترزاده 
مواد شیمیایی اکسیداسیونی برای تخریب و از بین 
بردن ترکیبات خارجی استفاده می کند که در معده 

ماندگاری طولانی تر از حد معمول دارند.
وی اذعان کرد: وجود این سیستم تاکنون گزارش 
می تواند  معده،  حفاظت  واین سیستم  است  نشده 

محافظ بدن در برابر عوامل بیگانه باشد. 

ساعت بدون باتری مبتنی بر پلتفرم تولید حسگر خوردنی یابنده اطلاعات گوارشی
اینترنت اشیا

یکی دیگر از محصولات فناورانه معرفی شده در نمایشگاه CES آمریکا، ساعتی بدون 
باتری و مبتنی بر پلت فرم اینترنت اشیا است که نیروی خود را از گرمای مچ دست می گیرد.
"ماتریکس" شرکت سازنده "PowerWatch" و "PowerWatch X"، دو مدل ساعتی 
است که نیازی به باتری ندارند، است. هر دو همزمان معرفی شدند، اما مدل X راه کمی 

طولانی تری را برای رسیدن به CES طی کرده است.
مدل X در حالی که از گرمای مچ دست برای تامین نیرو استفاده می کند، قادر به تبدیل 

شدن به یک ساعت هوشمند نیز هست.
ساعت های بدون باتری بر اساس یک ترموکوپل کار می کنند، که از اختلاف گرمای بین 
مچ دست و کیس خود نیرو تولید می کنند. با این حال، مشکل ترموکوپل ها این است که 

آنها معمولا خیلی ضعیف هستند.
با این حال "ماتریکس" با برخی از تغییرات بسیار زیرکانه، قادر به ساخت یک ساعت 

دیجیتال شد که می تواند پیام ها را از طریق بلوتوث گرفته و نشان دهد.
"PowerWatch X" حتی می تواند قدرت کافی برای یک موتور ارتعاشی ایجاد کند و 
به شما این امکان را می دهد تا زمانی که تماسی دریافت می کنید، از طریق لرزش ساعت 

متوجه شوید.
علاوه بر این که به شما امکان ردیابی فاکتورهای ورزشی و میزان کالری سوزانده شده 

را می دهد.
این شرکت در حال کار برای توسعه این فناوری است تا اینترنت اشیا را در آن به راحتی 
قابل اجرا کند. فکرش را بکنید که دستگاه کنترل اینترنت اشیایی داشته باشید که نیاز به 

شارژ یا تعویض باتری نداشته باشد.
این محصول حداقل تا نیمه سال 2۰18 به تولید انبوه نخواهد رسید و قیمت آن نیز هنوز 
مشخص نیست، اما پیش سفارش آن با قیمت اولیه 249 دلار هم اکنون قابل انجام است.

موبایل تاشو سال آتی به بازار می آید
یک شرکت کره ای قصد دارد در سال جاری موبایلی تاشو بسازد. این موبایل احتمالا 

سال آتی به بازار عرضه می شود.
، موبایل تاشو سامسونگ از سال جاری میلادی وارد مرحله تولید و در 2۰19 میلادی 
 OLED نام گرفته دارای نمایشگر Glaxy X برای فروش عرضه می شود. این گجت که
انعطاف پذیر است و مانند کتاب به سمت داخل تا می شود. هنگام تا شدن، به عنوان یک 

موبایل استفاده می شود و در صورت بازشدن نیز یک تبلت خواهد بود.
طبق گزارش این وب سایت کره ای سامسونگ تا ماه مارس نمایشگر تاشو و تا ماه 
سپتامبر پنل ها را می سازد. تولید موبایل نیز از نوامبر آغاز می شود. به این ترتیب موبایل 

از اوایل 2۰19 میلادی به بازار عرضه خواهد شد.
 همچنین پیش بینی می شود نمونه اولیه این دستگاه در نمایشگاه محصولات 

الکترونیکی مصرفی در هفته جاری رونمایی شود.

تولید بطری آب مجهز به تصفیه خودکار
دسترسی به آب تمیز و پاکیزه به خصوص در نقاط دور افتاده کار دشواری است و بطری 
آب کوارتز می تواند این مشکل را حل کند.  بطری یادشده از امواج مافوق بنفش برای 
پاک کردن خود بطری و همین طور آب ذخیره شده در آن استفاده می کند. این بطری 
برای نگهداری حدود نیم لیتر آب ظرفیت دارد و حاوی تجهیزاتی داخلی برای تاباندن نور 
ماورابنفش است. این تجهیزات هر چهار ساعت یک بار فعال شده و نور یادشده را برای 
تصفیه آب و محیط داخل بطری می تابانند. قیمت این بطری 99 دلار است و انتظار می 
رود محصول یادشده در بازارهای جهانی استقبال مواجه شود. شارژ از طریق پورت یو اس 
بی به مدت دو تا سه ماه از جمله دیگر مزایای این محصول است. این بطری عملا یک 
فلاسک نیز هست، زیرا می تواند آب سرد را در داخل خود به مدت 2 ساعت سرد نگه دارد. 
همچنین اگر در درون آن آب گرم بریزید، گرمای آن به مدت 12 ساعت حفظ می شود.

شرکت سامسونگ در نمایشگاه CES 2۰18 از افزودن ویژگی جدید به دستیار 
هوشمند دستگاه های خود موسوم به "بیکسبی" خبر داد که غذاها را می شناسد 

و کالری موجود در آنها را حساب می کند.
سامسونگ اعلام کرد که می خواهد دستیار مجازی خود را بر روی تقریبا همه 

محصولاتی که می سازد، نصب کند.
به این ترتیب، این شرکت یک گوشه از غرفه غول پیکر خود را به معرفی 
ویژگی جدید "بیکسبی")Bixby( اختصاص داده و آن توانایی شناسایی غذا و 

شمارش کالری است.
این ویژگی هنوز برای استفاده عمومی آماده نیست، اما در تشخیص غذاها کار 

شگفت انگیزی انجام می دهد.
البته فعلا نباید از "بیکسبی" انتظار داشته باشید که به میز شام نگاهی بیاندازد 
و همه چیز را به درستی شناسایی کند. در شکل فعلی شما باید دوربین گوشی 

را روی تک تک غذاها بگیرید تا از کالری دریافتی آگاه شوید.
مسلما نحوه طبخ و ادویه و روغن استفاده شده ممکن است در غذاهای 
مشابهی که توسط افراد مختلف طبخ شده، متفاوت باشد و بیکسبی نمی تواند 

فقط با نگاه کردن تفاوت را بگوید.
نمایندگان سامسونگ می گویند "بیکسبی" از داده های عمومی و کلی برای 
اقلام مواد غذایی استفاده خواهد کرد، بنابراین شمارش کالری ها کاملا دقیق 
نیست، اما در کل در مقایسه با برنامه های کالری شمار که باید تک تک جزئیات 

غذا را در آن وارد کنید، سریع تر و آسان تر است.

این سیستم همچنین داده های غذایی را در پروفایل شخصی کاربر در اپلیکیشن 
"سلامت سامسونگ") Samsung Health( برای کمک به مردم در محاسبه و 

نظارت بر کالری هایی که دریافت می کنند و می سوزانند، ذخیره می کند.
زمان عرضه عمومی این سیستم در گوشی های هوشمند سامسونگ هنوز 

مشخص نیست، اما دیدن پیشرفت دستیار مجازی جالب توجه است.

ها  لباس  تاکردن  مخصوص  رباتی  از  تازگی  به 
رونمایی شده که با کمک هوش مصنوعی انواع لباس 
ها را تشخیص می دهد و روش مناسب برای تاکردن 

آنها را انتخاب می کند.
تا کردن لباس های شسته شده یکی از خسته 
این  به زودی  اما  کننده ترین کارهای خانه است. 
کار نیز منسوخ خواهد شد. در همین راستا شرکت

Seven Deamer در نمایشگاه محصولات الکترونیکی 
مصرفی از یک ربات مخصوص تاکردن لباس به نام 

Laundroid رونمایی کرده است.

این شرکت ادعا می کند نخستین ربات لباس تا 
کن دنیا را ساخته که می تواند بین انواع مختلف 
لباس تمایز قائل شود و بهترین شیوه برای این کار 
را انتخاب کند. البته چنین رباتی بسیار گرانقیمت 
است و برچسب قیمت 16 هزار دلاری برای آن در 
نظر گرفته شده است اما کارشناسان امیدوارند این 
ربات هنگام عرضه تجاری با قیمت 2 هزار دلار به 

بازار بیاید.
طراحی ساده این لباس اجازه می دهد راحت کنار 
بقیه لوازم خانگی قرار گیرد. همچنین بازوی رباتیک، 

دوربین ها و حسگرها داخل دستگاه مخفی می شوند.
ربات مذکور برای تاکردن لباس ها بدون کمک 
انسان از تحلیل بصری و هوش مصنوعی کمک می 
گیرد. به عبارت دیگر ربات لباس ها را تک به تک 
انتخاب کرده و نوع آن را شناسایی می کند. دکمه 
کنترل دستگاه بالای آن قرار دارد و با فشار دادن 
آن کاربر می تواند درهای دستگاه را باز و بسته کند.

برای تا کردن لباس ها کافی است کاربر لباس ها 
را قبل از خواب درون ربات قرار دهد و صبح آنها را تا 

شده تحویل بگیرد.

دستیار هوشمندی که کالری غذا را می شمرد

ربات مخصوص تاکردن لباس رونمایی شد!

یک متخصص تغذیه و رژیم درمانی  مطرح کرد

فواید و مضرات گیاهخواری و خام گیاهخواری
متخصص تغذیه و رژیم درمانی در مقوله گیاه خواری، معایب و مزایای آن را برای 

افراد علاقه مند به این نوع رژیم ها تشریح کرد.
دکتر مجید کاراندیش به انواع مختلف گیاه خواری اشاره کرد و گفت: یکی از 
شدیدترین و خالص ترین نوع گیاه خواری این است که هیچ نوع محصول حیوانی 
مصرف نمی شود و حتی غذاهای گیاهی به صورت خام مصرف می شود که به خام 

گیاه خواری معروف است.
وی افزود: نوع دیگر، گیاه خواری صرف است که گیاهان به صورت پخته مصرف 
می شوند یعنی محصولاتی مانند شیر، لبنیات، تخم مرغ و عسل هم ممکن است 

مصرف نشود.
کاراندیش بیان کرد: در گروه دیگر فقط گوشت مصرف نمی شود اما محصولات 

لبنی، انواع تخم پرندگان و عسل مورد استفاده قرار می گیرد.
این استاد دانشگاه علوم پزشکی اهواز ادامه داد: برخی افراد برای استفاده از مزایای 
تندرستی گیاه خواری و برخی به دلیل دیدگاه های فلسفی و یا برخی مسایل و 

ایدئولوژی ها به این روش تغذیه ای روی می آوردند.
وی در خصوص معایب و مزایای این نوع رژیم تغذیه ای اظهار کرد: ساده ترین شکل 
به این صورت است که گوشت قرمز و امعا و احشای حیوانات را مصرف نمی کنند ولی 
گوشت سفید مصرف شود. این روش توسط متخصصان تغذیه تقویت و تشویق می 
شود چون ما هیچ ضرورتی برای مصرف گوشت قرمز در تغذیه نداریم. این متخصص 
تغذیه و رژیم درمانی ادامه داد: اگر افراد نخواهند گوشت مصرف کنند اما شیر، لبنیات 
و تخم مرغ مصرف شود و حبوبات همراه با غلات باشد مانند عدس پلو یا نان و لوبیا، 
مناسب است. وی با اشاره به محدودیت و نقص پروتیین موجود در گیاهان گفت: 
همزمان مصرف کردن حبوبات و غلات و استفاده از گروه شیر، لبنیات و تخم مرغ، 
کمبود تغذیه ای را ایجاد نمی کند. کاراندیش اضافه کرد: در برخی گروه های خاص 
احتمال کمبودهای تغذیه ای زیاد است مانند مشکل کم خونی زنان در سنین باروری 
و یا کم خونی در کودکان و نوجوانان، که راه رفع کمبود استفاده به جا و به اندازه 
مکمل هاست. اما اگر شیر، لبنیات و تخم مرغ مصرف نشود این نوع رژیم ها دچار 
کمبودهایی خواهند بود که آهن، ویتامین B12 و برخی مواد مغذی موثر در ساخت 
استخوان مانند کلسیم، فسفر و روی از آن جمله هستند. وی اظهار کرد: در رژیم 
های گیاه خواری، ویتامین C و اسید فولیک به مقدار زیادی دریافت می شود چون 
 B12 در بسیاری از منابع غذایی گیاهی وجود دارد اما کلسیم، فسفر، آهن، ویتامین
و پروتیین کافی دریافت نمی شود. اگر کسی مایل به مصرف گوشت نیست اشکالی 
ایجاد نمی کند اما باید شیر، لبنیات و تخم مرغ و همزمان حبوبات و غلات مصرف 
شوند و در صورت نیاز مکمل هایی از جمله مکمل آهن و ویتامین D مورد استفاده 
قرار گیرد. این استاد دانشگاه ادامه داد: در خام گیاه خواری هضم گیاهان دچار مشکل 
است و اصلا توصیه نمی شود اما گیاه خواری که به صورت کامل گیاه خوارباشد 
)محصول حیوانی مصرف نکند( حتما مکمل های کامل را دریافت کند یعنی مولتی 
ویتامین مینرال هر روز مصرف شود و آزمایش های لازم برای تشخیص نوع کمبودها 
انجام شود تا متناسب با آن مکمل های لازم دریافت شود. وی اظهار کرد: در رژیم 
های گیاه خواری معمولا به دلیل مصرف کم روغن و انواع گوشت ها و غذاهای 
گوشتی سرخ شده در روغن، کاهش وزن صورت می گیرد. از آنجا که این افراد به 
سلامتی خود بیش از افراد دیگر اهمیت می دهند و ورزش را در کنار شیوه تغذیه ای 
دارند، این مجموعه تغییر شیوه زندگی باعث کاهش وزن می شود نه تنها گیاه خواری.

نشاط زمستانی با تغذیه

خوشمزههایشادی
آورزمستانی
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مدیرکل راه و شهرسازی استان قم  خبرداد 

تحویل ۱9 هزار  واحد مسکن مهر در استان قم
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم گفت: 4۳ هزار و 84۰ واحد مسکن مهر به استان قم 
ابلاغ شده بود که از این تعداد بیش از 4۰ هزار واحد افتتاح و تحویل که بیش از 19 هزار 

واحد از این تعداد در دولت یازدهم و دوازدهم تحویل متقاضیان شده است. 
حسن صبوری در خصوص مسکن مهر استان قم اظهارداشت: ۳78 واحد مسکن مهر 
آماده بهره برداری است و تا پایان سال جاری تحویل متقاضیان می شود. صبوری ادامه داد: 
حدود 8۰۰ واحد مسکن مهر دارای پرونده قضایی است که تا تعیین تکلیف توسط مراجع 

قضایی از مسکن مهر خارج شده است.
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم همچنین افزود: 8۰ درصد از خیابان های مورد 
دسترسی مسکن مهر در مسیر  بلوار دانشجو، خیابان آزادی، خیابان امام علی)ع( و خیابان 

سلمان در شهر قم تا مرحله اجرای آسفالت به اتمام رسیده است.
*ساخت200 واحد مسکن اجتماعی در شهرهای استان قم

وی به ساخت مسکن اجتماعی در استان قم اشاره و تصریح کرد: طرح مسکن اجتماعی 
با همکاری کمیته امداد امام خمینی)ره(، بهزیستی و بنیاد مستضعفان آغاز خواهد شد 
و از اهداف این طرح بهره مندی افراد کم درآمد و آسیب پذیر از مزایای مسکن اجتماعی 
است که در مرحله نخست برای ساخت 2۰۰ واحد مسکن اجتماعی در شهرهای " قم"، 

" قنوات" و "دستجرد"  برنامه ریزی شده که زمین این واحدها نیز تامین شده است.
*کمربندی شهر " قم" توسط بخش خصوصی ساخته می شود

همچنین مدیرکل راه و شهرسازی استان قم به  اقدامات جاده ای در 8 ماهه نخست 
امسال اشاره کرد و گفت: تقاطع غیر هم سطح پردیسان با 6۰ درصدی پیشرفت فیزیکی در 
حال ساخت بوده و بخشی از این تقاطع با هزینه ای بالغ بر 75 میلیارد ریال به بهره برداری 
رسیده است که با رفع معارضین به زودی تکمیل خواهد شد. صبوری ادامه داد: محور 
جعفریه قطعه دوم و سوم محور "قم""جعفریه"  به طول 15 کیلومتر از تقاطع سه راهی 
" قلعه سنگی" تا پل "طغرود" با اعتباری بالغ بر 15۰ میلیارد ریال به بهره برداری رسیده 
و همچنین پل " ونارچ" در راستای بهسازی مسیر "قم" "نیزار" و ارتقای آن به محور 
اصلی چهارخطه، در دست احداث است و با احداث این پل سطح ایمنی این محور افزایش 
خواهد یافت. وی به دیگر اقدامات انجام شده در استان قم اشاره کرد و افزود: بهسازی سه 
راهی " ونارچ" و  احداث دور برگردان های قبل و بعد از پل  دارای پیشرفت ۳5 درصدی 
بوده که با اتمام این پروژه کاهش ترافیک را در محور " قم"- " سلفچگان" و کوتاه شدن 
مسیر را در پی خواهد داشت. صبوری در خصوص  احداث کمربندی جدید قم نیز  گفت: 
طرح کمربندی جدید شهر قم با پروژه آزاد راه " قم"-" سلفچگان"-" راهجرد" در قالب یک 

پروژه تعریف  و  تفاهم نامه ای با بخش خصوصی به عنوان سرمایه گذار منعقد شده است.
*مطالعه جانمایی ایستگاه قطار سریع السیر تهران- قم- اصفهان

وی درباره آخرین وضعیت احداث قطار سریع السیر تهران - قم- اصفهان در محدوده 
استان قم نیز  گفت: موضوع کریدور عبوری قطار سریع السیر تهران- قم - اصفهان از سمت 

"جمکران" و یا داخل شهر قم در دست تهیه طرح کارشناسی است.
تاکید وزارت راه و شهرسازی بر بهسازی و نوسازی و ارتقاء  سطح زندگی در اطراف 
حرم حضرت معصومه )سلام الله علیها( مدیر کل راه و شهرسای استان قم  در ادامه با 
اشاره به بافت ناکارآمد شهری این استان اظهار داشت: مساحت کل استان قم 11 هزار 
و 526 کیلومتر مربع و میزان بافت ناکارآمد شهری شامل بافت فرسوده، بافت تاریخی و 
سکونتگاه های رسمی شهری شهر قم بیش از 175۰ هکتار است. صبوری با بیان اینکه 
شهر قم دارای مساحتی بیش از 12 هزار و 97۰ هکتار است، افزود: از این میزان حدود 4 
هزار و 1۰۰ هکتار شامل ۳15 هکتار بافت تاریخی و یک هزار و 74 هکتار مساحت بافت 
فرسوده شهر قم است. وی همچنین با اشاره به اینکه احیای بافت های فرسوده شهری یک 
موضوع مهم اقتصادی و اجتماعی است اظهار داشت: هدف از احیای بافت های ناکارآمد 
شهری بهسازی و نوسازی بافت های مسکونی و ارتقای سطح زندگی مردم و کاهش 

آسیب های اجتماعی در این محدوده ها است.

مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم:

نیاز چاپ و بسته بندی صادراتی سوهان قم باید 
در داخل تامین شود

مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم گفت: با وجود ورود تولید کنندگان سوهان به 
بسته بندی روز و استفاده از آن ولی متاسفانه شاهد هستیم آن گونه که شایسته محصول 
ایرانی است در داخل، بخش خصوصی به صنعت بسته بندی توجه نکرده و ما مصرف 

کننده تولیدات خارجی هستیم. 
امیر طیبی نژاد اظهار کرد: یکی از الزامات صنعت در تولید کالای داخلی توجه به صنعت 
بسته بندی و نوع عرضه تولیدات به بازار مصرف است. وی افزود: بی تردید در دنیای امروز 
بسته بندی و توجه به این صنعت خود یک رسانه و تبلیغ اصلی در ورود کالا به بازار و 
عاملی مهم در جلب توجه و نظر مصرف کننده است زیرا تولید کنندگان خارجی با استفاده 
از همین صنعت بسته بندی توانسته اند در بازارهای بین المللی، ذائقه مصرف کننده را 
به خود جلب کنند. مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم با اشاره به تأثیر به سزای 
صنعت بسته بندی در رشد و اعتلای صنعت سوهان قم طی چند سال اخیر خاطرنشان 
کرد: در راستای مطالعات انجام شده زنجیره ارزش درخوشه کسب وکار سوهان قم، یکی 
از گلوگاه های اصلی که بیشترین ارزش را در این زنجیره ایجاد کرده است، بسته بندی 
و طراحی است. وی گفت: صنعت سوهان قم توانسته است با بهره گیری از طراحی های 
منحصر به فرد در بخش بسته بندی و نوع عرضه محصول و کالا به بازارهای داخلی و 
خارجی، تحولی اساسی به وجود آورد که برای خود نیز ارزش افزوده بهتری نسبت به 
گذشته ایجاد کرده است. طیبی نژاد اضافه کرد: با وجود ورود تولید کنندگان سوهان به 
بسته بندی روز و استفاده از آن ولی متاسفانه شاهد هستیم آن گونه که شایسته محصول 
ایرانی است در داخل، بخش خصوصی به صنعت بسته بندی توجه نکرده و ما مصرف 
کننده تولیدات خارجی هستیم. وی تاکید کرد: خوشبختانه با رونق تولید در صنعت سوهان 
به عنوان شیرینی سوغات قم، روز به روز نیاز به نوآوری و بسته بندی در این صنعت افزایش 
می یابد بنابر این فعالان عرصه چاپ، تبلیغات و بسته بندی در کشور می توانند به این 
عرصه ورود کرده و نیاز داخلی به بسته بندی سوهان را تامین کنند تا نیازی به استفاده از 
بسته بندی خارج از کشور نباشد. مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم تصریح کرد: 
در همین راستا عامل توسعه خوشه کسب و کار سوهان به همراه مسؤولان اتحادیه این 
صنف و جمعی از فعالان صنف تولیدی شیرینی سوغات قم با حضور در شهرک صنعتی 
شکوهیه از صنایع وابسته به تولید و بسته بندی این محصول بازدید کرده و با اعلام شرایط و 
ویژگی های کالای مورد نیاز خود از نزدیک با توانمندی های بومی در این بخش آشنا شدند.

رئیس اداره عمران و بهسازی اداره کل راه و شهرسازی استان قم خبر داد

تصویب طرح مرمت خانه تاریخی لاجوردی زاده 
رئیس اداره عمران و بهسازی اداره کل راه و شهرسازی استان قم  گفت :طرح مرمت 
خانه تاریخی لاجوردی زاده توسط مهندسین مشاور عمارت خورشید ارائه و تصویب شد.

فهیمه فتاحی زاده گفت: در جلسه مشترک نمایندگان شرکت عمران و بهسازی شهری 
ایران، اداره کل راه و شهرسازی و اعضای کارگروه مرمت میراث فرهنگی و گردشگری 
استان و مشاور طرح در محل خانه تاریخی لاجوردی زاده، طرح مرمت خانه مذکور 
تصویب شد. وی  افزود: خانه تاریخی لاجوردی زاده با مساحت 7۰۰ متر مربع مربوط 
به دوران قاجار در سال 1۳94 و در راستای اهداف بازآفرینی شهری پایدار توسط دولت 
تملک شد. فتاحی زاده به ایجاد و راه اندازی دفتر تسهیل گری در خانه تاریخی لاجوردی 
زاده اشاره کرد و توضیح داد: برای برقراری ارتباط موثر با اهالی محل، احصای نیازهای 
محله از جنبه های گوناگون و در راستای تقویت مشارکت اجتماعی و ارتقای وضعیت 

کالبدی محله، در سال 1۳94 دفتر تسهیل گری در خانه لاجوردی زاده راه اندازی شد.
وی خاطر نشان ساخت: این خانه تاریخی برای کاربری های عمومی و خدمات محله ای و 
شهری مدنظر بوده که به دلیل مخاطرات فیزیکی نیازمند احیاء و مرمت فوری است که این 
امر در دستور کار شرکت عمران و بهسازی شهری ایران و اداره کل راه و شهرسازی استان 
قرار گرفته است. رئیس اداره عمران و بهسازی شهری اداره کل راه و شهرسازی استان قم 
در پایان اظهار امیدواری کرد: با اجرای مرمت استحفاظی و جامع بنا، فرصت مناسبی برای 

از سرگیری فعالیت های موثر شهری و محلی این فضای با هویت در آینده فراهم شود.

با حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی صورت گرفت

رونمایی از »تازه های نشر دفاع مقدس« قم 
»تازه های نشر دفاع مقدس« اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان 

قم با حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی رونمایی شد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم، 
»سیدعباس صالحی« وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی به همراه سردار »بهمن کارگر« رئیس 
بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس با حضور در غرفه دستاوردهای اداره کل 
حفظ آثار قم در محل »باغ موزه« دفاع مقدس تهران، از تازه ترین کتاب های منتشر 

شده با موضوع سبک و سیره اخلاقی شهدا مشتمل بر 2۰ عنوان کتاب، رونمایی کردند.
»احمد حسینی« مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم در 
حاشیه این بازدید، توضیحاتی پیرامون فعالیت های اداره کل متبوع در حوزه های مختلف 

بخصوص حمایت از چاپ و نشر کتاب طی پنج سال گذشته ارائه کرد.
کتب مزبور از تولیدات اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس قم و انتشارات 
»بهار دل ها« می باشد و قرار است تا پایان سال جاری، 25 عنوان کتاب دیگر به عناوین 

جدیدالانتشار افزوده شود. 
نمایشگاه دستاوردهای ادارات کل حفظ آثار دفاع مقدس استان های کشور در حاشیه 
همایش سراسری مدیران استانی بنیاد حفظ آثار و همزمان با ایام دهه بصیرت و سی 
و یکمین سالگرد عملیات کربلای پنج، در محل باغ موزه دفاع مقدس تهران برپا شده 
است. امیر »سیدعبدالرحیم موسوی« فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران، سردار 
»اشتری« فرمانده نیروی انتظامی و برخی دیگر از فرماندهان نیروهای مسلح و مسئولان 

کشوری از نمایشگاه مزبور بازدید کردند.

برای  برای شما کم نمی گذارد. دوستتاتن دارد و  همسرتان هیچ چیزی 
خوشبختی کردنتان همه عمر خود را صرف کرده است، اما بداخلاقی او شما را 
نگران کرده است. در عصبانیت او خوبی هایش را در جلوی چشم های خود قطار 
کنید تا با یادآوری ویژگی های مثبت همسرتان، خشم شما فروکش شود و در 

آرامش برای این مشکل با او حرف بزنید. 
زندگی مشترک کنار کسی که با دیدنش آرام بشوید، از بزرگترین نعمت 
هاست.  کسی که در همه گام های زندگی همگام با شما باشد. کسی که برای 
رفاه بیشتر زندگی تلاش  و همه  وقت و عمر خود ر ا صرف خوشبختی خانواده 
اش کند. هرزنی کنار چنین مردی احساس آرامش می کند و از طرف دیگر 
مرد نیز وقتی در کنار زنی است که در همه شرایط زندگی همراه اوست و نقش 
آرامش بخش را برای او دارد، احساس رضایت و خوشبختی می کند. اما بالاخره 
زندگی بالا و پایین هایی دارد. همیشه زندگی این میزان آرام نیست. گاهی 
زندگی بر رفتار و اخلاق زن و مرد اثر می گذارد. مرد از فشارهای زندگی به درد 
آمده و زود از کوره درمی رود، عصبی می شود، تندی می کند و زن خسته از 
این عصبانیت ها و تندی ها می شود. احساس می کند آن خوشبختی اولیه از 
بین رفته، همسرش نسبت  به او و فرزندانشان خشن شده است. نمی داند باید 

در مقابل داد و بیدادهای همسرش چه واکنشی نشان دهد؟
*اوّل: فراموش نکردن خوبی ها

هیچ وقت خوبی های همسرتان را فراموش نکنید. همسر شما خوبی های زیادی 
دارد که نبودن هر کدام از این از این خوبی ها می تواند زندگی شما را با مشکلات 
بسیار زیادی مواجه کند. گاهی فراموش کردن خوبی های همسر موجب می 
شود، انسان انگیزه ای برای تحمّل عیب های او پیدا نکند، به همین دلیل هم 
درجه تحمّل او در زندگی پایین می آید. همسر شما اهل نماز است، او نسبت 
به لقمه حرام حسّاسیّت ویژه دارد و نان زحمت خود را در سفره خانواده اش 
می گذارد، در ارتباط با زنان غریبه هرزه نیست، اعتیاد ندارد، نسبت به نیازهای 
خانواده خود بی قید نیست و ده ها صفت خوب دیگر که گاهی غفلت از این ها 
موجب می شود، چهره همسر در نگاه ما تیره و تار شود. پس با تفکّر روی خوبی 

های همسر آستانه تحمّل تان را در برابر رفتار نادرست او بالا ببرید.
*دوم: به جا آوردن شکر خوبی ها

البتّه فراموش نکنید که پس از تفکّر روی خوبی های همسر باید شکر آن را 
به جا آورید. فکر نکنید که شما از کسانی که همسرشان خوبی های همسر شما 
را ندارد برتر هستید. خیال نکنید به هیچ وجه امکان نداشت همسر شما یکی از 
این ویژگی هایی که هزاران زندگی را به طلاق کشانده داشته باشد. حالا که او از 

این عیب ها بری است، شکر آن را به جا آورید.
حداقل شکر آن است که هر روز در پیش گاه الهی با زبان بندگی از خداوند 
متعال تشکّر کنید که همسری با این ویژگی ها به شما داد. بعد هم در مقام عمل 

سعی کنید، حق این نعمت ها را ادا کنید. یکی از موارد شکر عملی، تحمّل کردن 
همین رفتارهای نادرست است.

*سوّم: تذکر در هنگام عصبانیت، ممنوع
اگر واقعاً به دنبال اصلاح رفتار همسرتان هستید، در هنگام عصبانیت به او 
تذکر ندهید. در هنگام عصبانیت موجب می شود طرف مقابل عصبانی تر شود. 
انسان عصبانی، به ویژه وقتی که عصبانیت او شدّت دارد، نمی تواند منطقی فکر 
کند، تا بتواند تذکر شما را تحلیل کرده و اگر حق بود بپذیرد. امیر مومنان علی 

)علیه السلام( فرمود:
شدّت خشم، نحوه سخن گفتن را تغییر داده، ریشه برهان و دلیل را قطع نموده 

و فهم را از هم می گسلد.
پس بهتر است در مواقعی که همسرتان از آرامش کافی برخوردار است، درباره 
این صفت و تأثیرهای بد آن با ایشان با در نظر گرفتن قوانین گفتگو صحبت 

کنید.
*چهارم: مقابله به مثل، هرگز

همیشه تلاش کنید در هنگام عصبانیت او، شما عصبانی نشوید. بهترین راه 
برای درمان عصبانیت، برخورد حلم آمیز و ملایم است. انسان عصبانی آتش دانی 
برافروخته است. عصبانیت شما، آتش غضب همسرتان را فروزان تر می کند. 
حتّی اگر در باطن خویش عصبانی هستید، تلاش کنید. با کنترل خشم، خود را 

آرام نشان داده و مانند انسانی برخورد کنید که عصبانی نیست.
*پنجم: برقراری رابطه محبّت آمیز

یکی از عوامل پیش گیری از عصبانیت، برقراری رابطه محبّت آمیز است. هر 
اندازه عاطفه میان شما و همسرتان بیش تر شود، دل هایتان نسبت به هم مهربان تر 
می شود. همین نکته موجب می شود، تعداد و شدّت عصبانیت های همسرتان 
کم تر شده و در مواردی هم که عصبانی می شود، زودتر مسأله خاتمه یابد. محبّت، 
روحیه پذیرش اشتباه را هم بالا می برد. پس به هیچ وجه عصبانیت های او موجب 

نشود که شما در رابطه محبّت آمیز چیزی کم بگذارید.
*ششم: جلوگیری از سرد شدن رابطه فرزندان با پدر

به فرزندان تان هم بفهمانید که نباید به جهت عصبانتی پدر، خوبی های او را 
فراموش کرده و از برقراری رابطه محبّت آمیز دوری کنند. به هم ریختن رابطه پدر 

با فرزندان تأثیر جبران ناپذیری در تربیت آن ها خواهد داشت.
اگر به صورت دسته جمعی در مقابل پدر خانواده، سیاست حلم و محبّت را 
پیش بگیرید، به طور حتم اگر عصبانیت او رو به افول نگذارد، حداقل بیش از 

این نخواهد شد.
*هفتم: توجّه به ریشه پزشکی بیماری

همیشه نباید عصبانیت را تنها یک مشکل اخلاقی دانست؛ بلکه گاهی این رفتار 
ریشه پزشکی دارد؛ مثلًا برخی در تغذیه توجّه به مزاج خود نداشته و غذاهایی 
مصرف می کنند که اعصابشان را ضعیف می کند. در این صورت باید به پزشک 
مراجعه کرده و این بیماری را مداوا نمود. بدون مداوای این بیماری نکات مشاوره 

ای تأثیر مطلوب خود را نخواهد گذاشت.

طرز رفتار با شوهر بداخلاق 

شوهرتانهمیشهاینگونهنیست

سخنی که تیشه ای شده است برای ریشه های زندگی در روابط زن و شوهرهایی یا ابتدای زندگیشان است و ابتدای راه با آن مواجه 
شده اند و یا سالیان سال است بنا به عللی خود را به ندیدن و نفهمیدن زده اند و اکنون کاسه صبرشان لبریز شده و یا تازه با این 

معضل مواجه شده اند. 
*به دلیل علاقه  زیادی که به همسرم داشتم مجبور شدم به او دروغ بگویم

همنوز که هنوز است دروغ می گوید و وعده می دهد که تا چند ماه دیگر درست می شود.ولی می دانم که دروغ  می گوید 
با دروغ و دغل و وعده های دروغین مرا فریب داد، دیگر طاقت ادامه زندگی ندارم ...

این ها تنها معدود عبارات و صحبت هایی است که در دادگاه های خانوادگی در بیان علت طلاق از سوی زوجین گفته می شود ... 
عبارات و صحبت هایی که وجه اشتراک اصلی در تمام آن ها چیزی نبود جز دروغ و دروغگویی ...

سخنی که تیشه ای شده است برای ریشه های زندگی در روابط زن و شوهرهایی یا ابتدای زندگیشان است و ابتدای راه با آن مواجه 
شده اند و یا سالیان سال است بنا به عللی خود را به ندیدن و نفهمیدن زده اند و اکنون کاسه صبرشان لبریز شده و یا تازه با این 

معضل مواجه شده اند.
هیچ چیز بدتر از این نیست که نتوان به نزدیک ترین فرد در زندگی یعنی همسر، اطمینان کرد. مسلما زندگی  کردن با یک همسر 
دروغگو اصلا خوشایند نیست.  در مسیر زندگی های امروزی همسران زیادی هستند که وقتی همسرشان به آنها دروغ می گوید 
احساس می کنند که دیگر در ذهنشان احترامی برای او قائل نیستند ... اما به واقع چه می شود که ما انسان ها از مسیر صداقت و 

درستی راه را به سوی دروغ گویی منحرف می کنیم؟ ریشه این رفتارهایمان کجا است؟
*ریشه دروغ گویی ها کجای زندگی است؟

یکی از علت هایی که برای دروغ گفتن آن هم در محوریت خانه و خانواده را می توان رفتارهای طرف مقابل در مواجه با موضوعات 
و مسائل مختلف دانست.

ممکن است برای مرد یا زنی چندین بار اتفاق افتاده که با گفتن حقیقت امر مورد مؤاخذه طرف مقابلش قرار گرفته و همین امر باعث 
شده که همسران در برابر همدیگر از مسیر صداقت منحرف شوند.

اگر در این مسیر طرفین متشرع و یا حداقل اخلاق مدار باشند، شروع می کنند به توجیه تراشی و استفاده از عباراتی چون "دروغ 
مصلحتی و امثال این ها" و اگر هم برایشان مهم نباشد که به راحتی بدون هیچ عذاب وجدانی دروغ های شیرین و شاخ داری می 

گویند که بیا و ببین!! 
*دروغی منفعت آمیز یا مصلحت آمیز؟!

یکی از مهم ترین آداب برای داشتن یک زندگی سالم و توأم با آرامش، توجه به اخلاقیات است که بهترین مکان برای عملی کردن 
این اخلاقیات، محیط خانواده می باشد.

اهمیت توجه به اخلاقیات آن هم در مسیر عملی آن به حدی است که در حدیثی امام صادق )علیه السلام( یکی از مهم ترین معیارها 

برای دینداری مردم را توجه داشتن به یکی از مصادیق اخلاق عملی می دانند چنانچه در بیانی  فرمودند: »لَا تَنْظُرُوا إلَِی طُولِ رُکُوعِ 
الرَّجلِ وَ سُجُودِهِ نگاه نکنید که شخصی رکوع و سجود طولانی دارد، وَلکِنِ انظُروا إلِی صِدقِ حَدیثِه وَأَداءِ امانَته؛ بلکه به صدق حدیث 
و ادای امانت او نگاه کنید« 1 و صداقت به این معناست که گفتار، کردار و زبان با قلب ما سازگار باشد و بهترین مکان برای تمرین 

صداقت، هم محیط خانواده است.
*حدیث های ساختگی درست نکنیم!

در این میان عده ای از روایاتی که هیچ سندیتی برای آن ها بیان نشده استفاده می کنند و اذعان دارند که "مرد می تواند به همسرش 
دروغ بگوید" 

عرض می کنیم که فقهاء بزرگ شیعه دروغ گفتن به همسر را جایز نمی دانند2 ، و دروغ مصلحتی را تنها و تنها در شرایط حفظ 
جان و اصلاح ذات بین جایز شمرده اند... پس خواهش می کنیم منافع خود و دروغ های منفعت ساز را به پای دین و سخن اهلبیت 

و دروغ مصلحتی نگذاریم که به واقع صدمات غیر قابل جبرانی را در پی خواهد داشت. 

دروغ های منفعتی یا مصلحتی؟!

جواز دروغ به همسر

 

رئیس پلیس آگاهی استان از انهدام باند سارقان منزل 
و کشف 1۰ فقره سرقت در قم خبر داد. 

سرهنگ"احمد کرمی"در گفت و گو با خبرنگار پایگاه 
خبری پلیس، اظهارداشت: در پی وقوع چندین فقره 
سرقت منزل در قم، موضوع در دستور کار کارآگاهان 
پلیس آگاهی استان قم قرار گرفت. به گفته وی سپس 
با اعزام مأموران به محل های سرقت، تصاویر سه نفر در 
این رابطه به دست آمده و با شناسایی محل سکونت 
شان طی هماهنگی با مقام قضائی استان دستگیر شدند.

رئیس پلیس آگاهی استان قم افزود:با انتقال این افراد به 
پلیس آگاهی استان سرانجام در تحقیقات به 1۰ فقره 
سرقت منزل اعتراف کردند.سرهنگ کرمی گفت:نهایتاً 
متهمان به انضمام پرونده متشکله برای انجام مراحل 

قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.رئیس پلیس 
آگاهی استان گفت: سامانه پیامکی 11۰ بصورت 24 
ساعته آماده دریافت درخواست های انتظامی، اطلاعاتی 

و امنیتی مردم است.
اعتراف سارق به 15فقره سرقت ECU خودرو 

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان  در 
ادامه از دستگیری یک سارق ECU خودرو و اعتراف 
متهم به 15فقره سرقت در قم خبر داد. سرهنگ احمد 
کرمی  اظهارداشت: در پی وقوع چندین فقره سرقت 
مأموران  ECU خودرو در قم، موضوع در دستور کار 
با  ادامه  آگاهی استان قم قرار گرفت.به گفته وی در 
انجام اقدامات پلیسی و بررسی جغرافیای جرم متهم اهل 
استان همجوار قم شناسایی شد.رئیس پلیس آگاهی 
فرماندهی انتظامی استان قم افزود:سپس مأموران در 
راستای اجرای نیابت قضائی به استان مذکور اعزام و با 
شناسایی مخفیگاه نامبرده، وی را در اقدامی غافلگیرانه 
دستگیر کردند.سرهنگ کرمی با بیان این که متهم با 
پرسه زنی در خیابان ها خودروهای فاقد تجهیزات ایمنی 
را شناسایی و اقدام به سرقت کامپیوتر آن ها می کرد، 
 ، ECU گفت:نهایتاً با اعتراف وی به 15 فقره سرقت
محل های سرقت شناسایی و نامبرده نیز تحویل مرجع 
قم در  استان  آگاهی  پلیس  استان شد.رئیس  قضائی 
خاتمه با توصیه به شهروندان خواست، خودروهای شان 

را به تجهیزات بازدارنده و وسایل ایمنی تجهیز کنند.

فرمانده انتظامی استان البرز گفت :کلاهبردار حرفه ای که به بهانه 
وام دار نبودن واحدهای آپارتمانی اقدام به تهیه وام بانکی با سند 
واحدهای فروخته شده برای خود می کرد، با تلاش ماموران پلیس 

آگاهی دستگیر و روانه زندان شد.
سردار عباسعلی محمدیان اظهارداشت : در پی مراجعه یکی از 
شهروندان به پایگاه دوم پلیس آگاهی استان و اعلام شکایت مبنی 
بر کلاهبرداری از سوی یک فروشنده واحد های آپارتمانی با توجه به 
حساسیت موضوع، پیگیری پرونده و شناسایی کلاهبردار در دستور 

کار کارآگاهان پلیس آگاهی قرار گرفت.

وی افزود: پرونده ر تحت بررسی بود که 24 نفر دیگر از شهروندان 
نیز با مراجعه به پایگاه غرب پلیس آگاهی طی اعلام شکایت اظهار 
داشتند از سوی فردی که خود را سازنده پروژه های ساختمانی معرفی 
کرده و اقدام به پیش فروش واحد های آپارتمانی می کرد در مجموع 
به مبلغ 1۰ میلیارد ریال از آنان کلاهبرداری شده و نامبرده اکنون 

متواری و از وی اطلاعی ندارند.
سردار محمدیان تصریح کرد: طبق اظهارات مال باختگان، فرد 
کلاهبردار با ادعای واگذاری واحد های آپارتمانی در موعد مقرر علاوه 
بر اینکه به تعهدات خود عمل نکرده بلکه با استفاده از سند ملک اقدام 

به دریافت وام و ایجاد بدهی برای خریداران کرده است.
وی افزود: با توجه به اطلاعات تکمیلی و بررسی های انجام شده در 
نهایت متهم مذکور شناسایی و در یک عملیات غافلگیرانه در یکی از 

مناطق شهر کرج دستگیر شد.
این مقام انتظامی اظهار داشت: متهم پس از انتقال به پایگاه غرب 
پلیس آگاهی استان البرز ابتدا منکر هرگونه جرمی شد، اما در مواجهه 
با مال باختگان به جرم خود مبنی بر کلاهبرداری در پوشش فروش 
واحد های آپارتمانی اعتراف کرده و اذعان داشت که واحد های مذکور 
را با عنوان واحد هایی بدون وام و بدهی به خریداران فروخته و با سند 
آن ها اقدام به دریافت 1۰ میلیارد ریال وام بانکی کرده و واحد های 

مذکور را نیز در موعد مقرر تحویل خریداران نداده است.
سردار محمدیان در پایان گفت: متهم پس از تشکیل پرونده تحویل 
مراجع قضائی و با قرار وثیقه قانونی 1۰ میلیارد و ۳ میلیون و 5۰۰ 

هزار ریالی روانه زندان شد.

رئیس پلیس آگاهی استان قم خبرداد 

انهدام باند سارقان منزل و کشف ۱۰ فقره سرقت 
فرمانده انتظامی استان البرزخبرداد  

کلاهبرداری به بهانه فروش آپارتمان

فرمانده انتظامی شهرستان میناب از توقیف یک دستگاه وانت حامل 6۰ رأس دام قاچاق خبر داد.
سرهنگ"محمد رستمی" گفت: مأموران انتظامی شهرستان میناب حین گشت زنی در محور "میناب – هشتبندی" ، 

به یک دستگاه وانت مشکوک شده و با تمهیدات لازم آن را متوقف کردند.
وی افزود: در بازرسی انجام شده 6۰ رأس گوسفند فاقد هرگونه مجوز دامپزشکی و قاچاق کشف شد؛ ارزش این محموله 
6۰۰ میلیون ریال برآورد شده است. فرمانده انتظامی شهرستان میناب با اشاره به دستگیری 2 قاچاقچی در این راستا 
خاطر نشان کرد: در این خصوص پرونده قضائی تشکیل و خودرو توقیف شده به همراه احشام مکشوفه تحویل اداره مبارزه 

با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی استان شد.

فرمانده انتظامی شهرستان بندرلنگه از کشف انواع مواد نیروزا خارجی قاچاق به ارزش یک میلیارد و 6۰۰ میلیون ریال خبر داد. 
سرهنگ "محمود حافظی" گفت: درپی دریافت خبری مبنی بر اینکه تعدادی از قاچاقچیان از مسیر کوهستان های اطراف شهرستان بندرلنگه اقدام 

به حمل کالای قاچاق می کنند ، پیگیری موضوع به صورت ویژه در دستور کار مأموران قرار گرفت.
وی افزود: مأموران با انجام اقدامات فنی و اطلاعاتی مسیر تردد قاچاقچیان را در کوهستان های اطراف شناسایی و پس از مسدود کردن مسیر حرکت 

احتمالی قاچاقچیان ، 6 راس دام حامل مقادیری بار قاچاق را متوقف کردند.
این مسئول انتظامی اذعان داشت: در بازرسی از بار احشام ،  1۰6 هزار و 12۰ عدد قرص نیروزا ، 56۳ کیلو و ۳7۰ گرم پودر نیروزا و 1۰7 لیتر 

نوشیدنی نیروزا قاچاق کشف شد.
سرهنگ حافظی ارزش محموله مکشوفه را بنا به نظر کارشناسان یک میلیارد و 6۰۰ میلیون ریال برآورد و اظهار کرد: تلاش برای شناسایی و 

دستگیری قاچاقچیان ادامه دارد.

فرمانده انتظامی شهرستان میناب خبرداد

کشف 6۰ رأس دام قاچاق در میناب

فرمانده انتظامی شهرستان بندرلنگه خبرداد

کشف یک میلیارد و 6۰۰ میلیونی مواد نیروزا قاچاق 






